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Dünyanın gözü üzerimizde ama biz 
yıllardır aynı yerde sayıyoruz. “İlk para” 
deyince akla gelen ilk ve tek yer Lidya 
Uygarlığı’dır. Bunu bütün dünya vatandaşları 
böyle bilir. Çünkü uluslararası kabul görmüş 
bir konudur.

Lidya Uygarlığı’nın en önemli kalıntıları 
nerededir? O dönem başkent olan Sardes’tedir, 
yani Salihli’nin mahallesi olan Sart’tadır. 

Sart’ta sadece Lidya’nın izleri değil, onun 
devamı olan uygarlıkların bıraktığı eşsiz 
abideler de görenleri kendine hayran bırakıyor. 

Yüzyıllar boyunca yerleşim için tercih 
edilmiş, uğruna savaşlar yapılmış, pek çok 
ilkin yaşandığı, efsanelere bile konu olmuş 
olan Sardes, turizmde bir çekim merkezi 
haline neden gelemiyor? Cevaplanması 
gereken en önemli soru da bu. 

Tarihi önemi Sardes ile eşdeğere yakın 
olan Efes antik kentini yılda 2 milyona yakın 
turist ziyaret ederken, Sart’ın ziyaretçi sayısı 
neden 150 binlerle sınırlı kalıyor? Neden 
turistler Salihli’de konaklamıyor? Seyahat 
acenteleri Salihli’yi neden sadece bir transit 
geçiş noktası olarak görüyor?

Turizm pastasını büyütmemizin yolu 
öncelikle turistik otellerimizin sayısını 
çoğaltmaktan geçiyor. Kentteki tek turistik 
otel olan Lidya Sardes’e yenileri eklenmeli ki, 
gelen turların ihtiyacı olan yatak kapasitesi, 
geniş çaplı restoran ve konferans salonları gibi 

ihtiyaçlar karşılanabilsin. Yatırımcıları bu 
konuda yatırım yapmaya davet ediyoruz. 

Doğa harikası bir Kurşunlu vadimiz var. 
Termal imkanlarımız var. Burada yeni 
otellerin yapımına imkan verecek yasal 
düzenlemeler ve imar değişikliklerini 
yapmak da ele alınması gereken konuların 
başında geliyor. 

Burada yeni oteller açılmalı ki Salihli bir 
turizm destinasyonu haline gelebilsin. Bu 
haliyle tur operatörlerinin Salihli’yi ciddiye 
alması zor görünüyor.

Salihli’nin eksiklerinden biri de müzedir 
bize göre. Çıkan eserlerin yerinde 
sergilenmesi turistlerin ilgisini çekecek 
önemli bir detaydır. 20 yıl önce dönemin 
Kültür ve Turizm Bakanı Atilla Koç, 
Salihli’ye müze sözü vermiş, hatta yeri bile 
belirlenmişti. Ama ne yazık ki devamı 
gelmedi.

Dergimizin bu sayısında bu konuyu ele 
aldık. Turizm potansiyelimiz ve konaklama 
tesislerimizin durumu ile ilgili detaylı 
bilgiler sunuyoruz.

Salihli’nin turizmde hak ettiği yerlere 
geleceği günlerin özlemiyle konuyu 
ilgililerin değerlendirmesine sunuyoruz.

Saygılarımla.

İbrahim Yüksel
Salihli TSO Yönetim Kurulu Başkanı 
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Dergimiz üç ayda bir yayımlanır.
Dergide yayınlanan yazılar aksi 
belirtilmedikçe Salihli Ticaret ve 
Sanayi Odası’nın resmi görüşünü 
yansıtmaz. Kaynak belirtilerek 
dergiden alıntı yapılabilir.
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Tarihi zenginliklerinin yanı sıra 
termal kaynaklar açısından da 
avantajlı bir noktada bulunan 

Salihli, turizm pastasından hak 
ettiği payı alamıyor. Manisa’nın 

tarihi kalıntılar ve doğal güzellikler 
açısından en zengin ilçesi olduğu 

halde Salihli hala yol üzerinde 
uğranılan bir yer olmaktan bir 

adım ileriye gidemiyor.

Salihli, turizm potansiyelini
yeterince kullanamıyor 

Salihli, zengin tarihi ve kültürel 
mirasına rağmen, turizm hareketliliği 
açısından potansiyelini yeterince 
kullanamıyor. Biri dört yıldızlı otel, biri 
Salihli Belediyesi’nin işlettiği kaplıca ve 
diğeri de özel sektör tarafından işletilen 
kaplıca olmak üzere 3 adet termal tedavi 
imkanı sunan tesisin bulunduğu Salihli, 
turizm gelirlerinden yeterince pay 

alamıyor.
Manisa Kültür ve Turizm İl 

Müdürlüğü’nün verilerine göre, Salihli’de 
toplam 18 konaklama tesisinde bin 683 
yatak kapasitesi bulunuyor. Bu kapasitenin 
dörtte birini şehrin tek dört yıldızlı turistik 
oteli olan Lidya Sardes Termal Oteli 
karşılıyor. Lidya Sardes, geniş etkinlik 
alanları ve konferans salonlarıyla ayrıca 
kentin kalabalık toplantılarda tercih 
edilen adreslerin başında geliyor.

Salihli’de şehir oteli tanımına uyan, 
yani yatak artı kahvaltı hizmeti veren 
Berrak, La Bella, İmza, Rey Manes, Elit 
Lara gibi daha düşük yatak kapasiteli 
ve butik konaklama tesisleri daha çok 
yerel turizm pastasından pay alıyor. Bu 
otelleri iş için kentte bulunan, Organize 
Sanayi Bölgesi’nde tesis kurulumu yapan, 
fabrikalarla bağlantı için buraya gelen 
kişiler veya ekipler tercih ediyor. 

Belli periyotlarla sektörleri 
incelemek üzere Salihli Ticaret ve Sanayi 
Odası tarafından gerçekleştirilen ziyaret ve 
sorunları tespit amacıyla yapılan anketler 
için yaz aylarında konaklama tesislerinin 
yetkilileriyle görüşmeler yapıldı. Salihli 
TSO Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim 
Yüksel’in bizzat katıldığı görüşmelerde, 
turizm sektörü temsilcilerinin Salihli’nin 
potansiyelini yeterince kullanamadığı 
görüşü ağırlık kazandı. 

Salihli’nin turizm açısından bir 
destinasyon haline gelemediğini; bunun 
için birkaç büyük kapasiteli otelin daha 
açılması gerektiği görüşünü savunan 
turizm sektörü temsilcileri, kazı 
alanlarından çıkarılan değerli objelerin 
sergilendiği bir müzenin Salihli’de 
açılmasının çok önemli olduğu görüşünde 
birleşti.
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Lidya Sardes Termal Oteli, Nisan 2008 yılında faaliyete 
geçti. Termal bir tesis olması ve dört yıldızlı bir hizmet sunması 
nedeniyle kısa zamanda bir çekim noktası haline gelen otelin 
işletmecisi İbrahim İlhan, Türkiye’nin dört bir yanından gelen 
ziyaretçilere kaliteli hizmet sunmanın yanı sıra, termal suyla 
rahatlama ve tedavi olma imkanı sağladıklarını vurguluyor. 

Otelde bir adet karma termal havuz, bir adet sadece 
kadınlara yönelik termal havuz ve bir adet de açık yüzme havuzu 
bulunduğunu belirten Otel Müdürü Selçuk Savaş, yazın düğün 
ve nişan gibi organizasyon yapma olanağı ve kışın da termal 
imkanları nedeniyle otelin büyük rağbet gördüğünü kaydediyor. 

Lidya Ocakbaşı Restoran’ın da kısa zamanda Salihli’nin 
önemli buluşma mekanlarından biri haline geldiğini vurgulayan 
Savaş, otelin ayrıca konferans ve kalabalık toplantılar için tercih 
edildiğini anlatıyor. 

İbrahim İlhan ve Selçuk Savaş, hizmet verirken 
karşılaştıkları en önemli sorunu ise kalifiye elemana bulma 
konusunda yaşadıklarını kaydediyor. Otel, 172 odada toplam 
420 yatak kapasitesine sahip bulunuyor.

Salihli Belediyesi’nin işlettiği Kurşunlu Vadisi içindeki 
kaplıcalar, buraya doğanın içinde sakin ve huzurlu bir tatil 
geçirmenin yanı sıra kaplıcanın şifalı sularında tedavi olmak 
amacıyla gelen ziyaretçilere hizmet veriyor. 

Salihli Belediyesi Başkan Yardımcısı A. Yavuz Özdem, 
bir asıra yakın bir süredir aktif olan kaplıcaların 1987 yılında 
dönemin Belediye Başkanı Zafer Keskiner tarafından 
düzenlenerek belediye bünyesine dahil edildiğini belirtiyor. 
2 kişilik, 3 kişilik ve 5 kişilik olmak üzere 3 ayrı tipte toplam 
86 apart dairenin bulunduğu Kurşunlu’da yatak kapasitesinin 
270 olduğunu kaydeden Özdem, tesiste vardiyalı şekilde 23 
personelin görev yaptığını ifade ediyor.

Tesis sorumlusu Sevim Eryılmaz, her apart dairenin 
içinde termal su bulunduğu gibi, geniş bir alana yayılan kaplıca 
bölgesinin içinde ayrıca bay ve bayan olmak üzere iki ayrı termal 
havuz yer aldığını; bunun haricinde jakuzili odalar ve saunanın 
da havuz bölgesinde hizmet verdiği bilgisini paylaşıyor. 

Kurşunlu’nun termal suları romatizma, cilt ve kadın 
hastalıkları, solunum yolu hastalıkları, sinirsel rahatsızlıklar ve 
kireçlenmelerin tedavisinde yararlı sonuçlar veriyor. 

Lidya Sardes Otel Kurşunlu Kaplıcaları
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Salihli’nin en eski termal tedavi merkezlerinden biri olan 
Sart Çamur Kaplıcaları, Salihli’ye 11 km uzaklıkta bulunuyor. 
Çamur kaplıcalarının 90 yıllık bir maziye sahip bulunduğunu 
belirten kaplıcanın müdürü Sarper Can, şifalı suları nedeniyle 
genelde emeklilerin tercih ettiği kaplıcada fiyatları makul 
düzeyde tutmaya çalıştıklarını ve bu nedenle de doluluğun 
ortalama yüzde 80’ler civarında olduğunu belirtiyor. 

Doğa içinde müstakil binalarda 67 odaya sahip bulunan 
tesisin toplam yatak kapasitesinin 144 kişi olduğunu kaydeden 
Can, bay ve bayanlara ayrı ayrı olmak üzere tesiste ayrıca iki 
ayrı genel kaplıca havuzu yer aldığını ifade ediyor.

Çamurhamamı kaplıca suyunun pek çok hastalığa şifa 
olduğunu ve bu özelliği nedeniyle civardan olduğu kadar 
uzak köylerden ve şehirlerden gelenlerin de kaplıcayı tercih 
ettiğini vurgulayan Can, Bozdağ’ın yamacında olan tesisin, köy 
havasının ve doğal güzellikleri ile iç içe bir alanda yer aldığını 
ifade ediyor.

Sart Kaplıcaları’nda kullanılan termal su kaynaktan doğal 
olarak çıkıyor. Odalarda ve havuzlarda kullanılan kaplıca 
suyu sondaj ve motor yardımı olmaksızın kendi cazibesiyle 
musluklardan akıyor. 

Merkezi bir konumda bulunan 3 yıldızlı Berrak Otel, 1990 
yılından bu yana konaklama sektöründe faaliyet gösteriyor. 
Salihli’nin Turizm Bakanlığı’na bağlı ilk şehir içi oteli olan 
Berrak Otel, yakın zamanda yenilenerek, modern bir görünüme 
kavuştu. Otelin teras katında “Berrak Akustik Performans” adlı 
organizasyon ve etkinlik mekanı da hizmete girdi.  

Otelin işletmecisi Mehmet Ali Yener, 39 odalı ve 78 yatak 
kapasiteli Berrak Otel’i iki oğluyla (Emre ve Murat Yener) 
birlikte çalıştırdıklarını anlatıyor. 

Turizm acentelerinin Salihli’yi bir konaklama yeri olarak 
belirlemesi halinde sektöre büyük bir canlılık geleceğini ve 
Salihli’nin tanıtımına da katkı sağlanacağını belirten Yener, 
barındırdığı zenginliklere rağmen buranın  hala geçerken 
uğranılan bir konumdan kurtulamamasının üzücü olduğuna 
dikkat çekiyor.

Paranın doğduğu topraklarda bir müzenin bulunmayışının 
büyük bir eksiklik olduğu görüşünü savunan Mehmet Ali Yener, 
zengin tarihi buluntuların sergileneceği bir müzenin Salihli’nin 
tanıtımı ve çekim merkezi olma açısından büyük fayda 
sağlayacağı görüşünü savunuyor.

Sart Çamur Kaplıcaları Berrak Otel
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Salihli’deki şehir otellerinden biri olan İmza Otel’i, dededen 
bu sektörün içinde olan Çağatay Özçelik işletiyor. Salihli’nin 
eski yerleşimine daha yakın olan Orhaniye Caddesi üzerinde 
olan ve şehir merkezine yürüme mesafesinde bulunan otel, 53 
odası ile orta büyüklükteki oteller arasında yer alıyor. 

1970 yılında Yener Otel’in dedesi tarafından açıldığını 
ve şu anda kendileri tarafından işletildiğini belirten Çağatay 
Özçelik, burada da 22 oda ile faaliyet gösterdiklerini anlatıyor. 
Salihli Turizm Derneği’ne bir dönem başkanlık da yapmış 
olan Özçelik, Salihli’nin turizm destinasyonu haline gelmesi 
için çaba harcadıklarını, fakat bu konuda yeterince ilerleme 
kaydedilemediğini belirtiyor.

Otelin ilçeye iş yapmaya gelenler tarafından tercih 
edildiğini ve hafta içi günlerinde yoğun olduğunu anlatan 
Özçelik, hafta sonları ise işlerin durgun olduğunu ifade ediyor. 
Çağatay Özçelik, organize sanayi bölgesinin otellere büyük 
katkısı olduğunu da sözlerine ekliyor.

Salihli’nin İzmir yönünden girişinde yol üstünde yer alan 
Rey Manes Otel, ilginç mimarisiyle dikkat çekiyor. Şehir oteli 
olarak 10 yılı aşkın bir süredir faaliyet gösteren Rey Manes’in 
yüzde 70 civarında doluluk oranına sahip bulunduğunu belirten 
işletmeci Mehmet Can, bunun önemli bir kısmının Salihli 
Organize Sanayi Bölgesi’ne iş ve bağlantı amacıyla gelen 
müşterilerden oluştuğuna dikkat çekiyor.

Toplam 45 odalı otelin dış mimarisinin yanı sıra odaların iç 
dizaynıyla da takdir gördüğünü belirten Mehmet Can, kurumsal 
firmalar tarafından tercih edildiklerine vurgu yapıyor. Kurşunlu 
bölgesinin turizm amaçlı yapılaşmaya açılması gerektiği 
görüşünü savunan Can, Salihli’nin turizm açısından bir çekim 
merkezi ve destinasyon olabilmesi için bu bölgede düzenlemeler 
yapılması gerektiği görüşünü savunuyor.

Salihli’den başlayıp Alaşehir, Bergama ve Soma’yı da 
zincirine dahil eden La Bella Oteli, Salihli’nin merkezinde 24 
oda ve 52 yatak kapasitesiyle faaliyet gösteriyor. 

Yaşar Üniversitesi İç Mimarlık Bölümü’nde eğitim gören 
ve yaz aylarında otelde staj görüp deneyimlerini artıran otelin 
ortaklarından Hüsnü Güngör’ün kızı Elanur Güngör, ve Otel 
Müdürü Meral Gökçek,  La Bella’nın müşteri portföyü hakkında 
şu bilgileri veriyor:

“Otelimizde doluluk yüzde 90’ların altına düşmüyor. 
Özellikle Temmuz ile Ağustos aylarında Almanya’dan gelen 
müşterilerimizin artmasıyla doluluk yüzde 95’lere çıkıyor. Butik 
oteller arasında tercih edilen bir oteliz. Kahvaltıda sunulan 
yiyecek ve içecekler konusunda çok titiz davranıyor ve kaliteli 
ürünleri tercih ediyoruz.”

İmza Otel- Yener Otel Rey Manes Otel

La Bella Otel
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Salihli’nin merkezinde, Kurudere Caddesi’ne çok yakın 
bir lokasyonda bulunan üç yıldızlı oteli Berrin- Burhan Erdem 
çifti işletiyor. Aile sıcaklığında hizmet anlayışıyla hareket 
ederek, samimi bir ortam sunan Erdem ailesi, titiz bir çalışmayla 
müşterilerini memnun etmeye çalışıyor. Dört yıl önce hizmete 
giren Elit Lara’nın 21 odalı ve 42 yatak kapasiteli olduğunu 
belirten Berrin Erdem, özellikle kahvaltı konusunda çok 
titizlendiklerini ve kendi elleriyle bunun hazırlığını yaptığını 
anlatıyor. Burhan Erdem Elit Lara’nın müşteri portföyü hakkında 
da şu bilgileri veriyor:

“Organize Sanayi Bölgesi’nden çok müşteri alıyoruz. Ziraat 
işiyle uğraşan firmaların temsilcileri bizi tercih ediyor. İlçeye 
sağlık hizmeti almak amacıyla gelenlerden de müşterilerimiz 
oluyor. Ayrıca Almanya’da çalışan kişiler, Salihli’de evleri 
olmasına rağmen geldiklerinde kendi evlerinde kalmak yerine 
Elit Lara’da kalıyor. Bu şekilde de yazın çok müşterimiz oluyor.”

2007 yılından bu yana Salihli’nin Taytan Mahallesi’nde 
hizmet veren Grand Miranda Oteli, 40 odalı olup, toplam 60 
yatak kapasitesine sahip bulunuyor. Tarımsal bir hareketliliğin 
yaşandığı Taytan’da müşterilerin önemli bir kısmını da buraya 
mal almaya gelen aracılar oluşturuyor. 

Grand Miranda’nın şehir oteli vasfından biraz daha farklı 
bir konsepte sahip olduğunu belirten Genel Müdür Bekir 
Aslanoğlu, “Bizde farklı olarak akşam yemeği veriliyor. Bu 
yemeğin maliyetini de otel ücretine ilave ediyoruz. Dolayısıyla 
akşam yemeği için müşterilerimiz ayrıca bir masraf yapmak 
zorunda kalmıyor.” diyor.

Civarda domates, bezelye ve çeşitli sebzelerin ekildiğini, 
Karacabey’den alıcıların Taytan’a geldiğini belirten Aslanoğlu, 
yakında kantar bulunmasının da bir artı olduğunu, Taytan’ın bir 
çekim merkezi haline geldiğini anlatıyor. Aslanoğlu, yetişmiş 
eleman sıkıntısı çektiklerinin altını çiziyor.

Salihli’ye 8 km uzaklıkta 20 odalı bir tatil köyü olan Tuana’nın 
açık yüzme havuzu büyük ilgi görüyor. Yaz aylarında kursların da 
düzenlendiği havuza özellikle çocuklar ve gençler ilgi gösteriyor. 
55 kişilik yatak kapasitesine sahip olan tatil köyünde yaz aylarında 
doluluk oranının yüzde 100’leri bulduğunu belirten işletmeci Şahin 
Toker,  ETS ve Trivago gibi uygulamaları kullanarak rezervasyon 
yaptırmanın yaygın olduğunu belirtiyor. 

Salihli OSB’ye fabrika inşaatı için gelen ekiplerin de oteli 
seçtiğini ifade eden Toker, çalıştıracak eleman bulma konusunda 
sıkıntı yaşadıklarına vurgu yaparak, “Salihli Ticaret ve Sanayi Odası 
Talat Zurnacı Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi’nin uygulama oteli 
haline getirilmesi isabetli olur. Sektöre vasıflı eleman yetiştirmek 
için burası çok elverişli bir yer” şeklinde öneride bulunuyor.

Elit Lara Butik Otel Grand Miranda- Taytan

Tuana Tatil Köyü- Taytan
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Amerikan kazı heyetinin uzun 
yıllardır Sardes’te yürüttüğü 

arkeolojik kazılarda, madeni parayı 
dünyada ilk basan ve kullanan 
Lidya İmparatorluğu hakkında 

öğrenilen bilgilere her yıl yenileri 
ekleniyor. Bu yaz da dünyanın 

dört bir yanından bilim adamları 
Sardes’te binlerce yıl öncesinin 

sırlarını çözmeye çalıştı.

Salihli’nin Sart Mahallesi’nde 
bulunan Artemis Tapınağı ile 1960’larda 
restore edilerek ihtişamlı bir görünüm 
kazanan hamam- gimnaz kompleksi 
şeklindeki “Gymnasium”, yerli ve 
yabancı turistlerin büyük ilgisini çeken 
Manisa’daki belli başlı anıtsal yerler 
arasında bulunuyor.  

Tarihte devlet güvencesindeki ilk 
madeni parayı basan Lidya Uygarlığı’nın 
başkenti olan Sardes’te kazıları Amerika 
Birleşik Devletleri başkanlığındaki kazı 
ekibi yürütüyor. 

Yaz aylarında dünyanın birçok 
ülkesinden gelen bilim adamlarının 
katılımıyla sürdürülen kazılarda bu yıl 
Lidya dönemine ait 2 bin 700 yıllık devasa 
anıtsal surun gün yüzüne çıkarılması ve 
sergilenir hale getirilmesi için çalışmalar 
üzerinde yoğunlaşıldı. 

1979 yılından bu yana Sardes’teki 
kazılara katılan ve 2008 yılından bu 
yana kazının başkanlığını yapan ABD 
Wisconsin Üniversitesi’nden Profesör 
Nicholas Cahill ile bu sezon yapılan 
çalışmaları konuştuk:

- Sardis’te bu yıl kazılar ne zaman 
başladı ve ne zaman bitti. Hangi 
ülkelerden kaç kişi kazılara katıldı?

Sardis’teki kazılar 1 Haziran’da 
başladı ve 15 Ağustos’a kadar devam 
etti. Türkiye, ABD, Japonya, Almanya, 
Kanada, Avusturya, Ukrayna, İngiltere, 
Çek Cumhuriyeti ve diğer ülkelerden 100 
akademisyen ve öğrenciden oluşan bir 
kadromuz vardı. Saha çalışması, alanın 
korunması ve diğer görevleri yürüten 

Anadolu’nun en büyük antik suru 
Sart’ta gün yüzüne çıkarılıyor
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yerel köylerden yaklaşık 80 erkek ve 
kadından oluşuyordu. Şimdiye kadar 
sahip olduğumuz en büyük takımlardan 
biri oldu.

- Bu sezon  ağırlıklı olarak ne 
üzerinde çalışıldı? Önemli bulgular 
neler oldu? 

Sezonun en büyük çabalarından 
biri, 20 metre kalınlığında ve 9 metre 
yüksekliğinde hala ayakta olan kerpiç bir 
duvar olan Lidya surlarıydı. Burası kazı 
ve inceleme çalışmaları sırasında geçici 
bir koruyucu çatı altındaydı ve geçen 
yaz ziyaretçilere sergilemek için kalıcı 
bir çatı inşa ettik. Ancak çatı çözümün 
yalnızca bir parçasıydı. Çatıya ek olarak, 
bozulmayı önlemek için yüzeyin üzerine 
kerpiç ve taştan koruyucu bir “tabaka” 
inşa etmemiz ve ayrıca ziyaretçilerin 
erişimine izin verecek yürüyüş yolları, 
izleme platformları ve diğer unsurları inşa 

etmemiz gerekiyor. Arkeologlar, mimarlar, 
konservatörler ve mühendislerden oluşan 
bir ekip, Anadolu’daki bu en büyük antik 
suru önümüzdeki yıllarda halka açmak 
için yaz boyunca çalışmalarını sürdürdü. 

Bir diğer önemli koruma projesi 
ise Sinagog’un mozaikleriydi. Bu, antik 
dünyanın en büyük sinagogudur ve Roma 
İmparatorluğu’nun yavaş yavaş eski çok 
tanrılı pagan dininden Hıristiyanlığa ve 
Yahudiliğe yöneldiği MS 4. yüzyılda 
inşa edilmiştir. Yahudi cemaati ve diğer 
sempatizan kişiler, yaklaşık 1200 m2 
mozaikle döşeli gösterişli bir sinagogun 
inşasına sponsor oldu. 

Ancak bu mozaikler binanın 
uzun ömrü boyunca hasar görmüş ve 
1960’lı yıllarda kaldırılıp  yeniden 
yerleştirildiklerinde daha fazla kayıp 
yaşanmıştır. Mozaikleri korumak için 
2021 yılında yeni bir koruyucu çatı 

inşa edildikten sonra, profesyonel 
konservatörler, hasarlı alanları yeni 
mozaik taşlarıyla restore etmek için 
kadın ve erkeklerden oluşan bir ekibe 
eğitim verdi. Bu proje 3 yıldır sürüyor ve 
büyük ilerleme kaydediyoruz. Sinagogun 
ziyaretçileri ise yapılan çalışmaları 
izleyebiliyor.

-Bu yıl kazıları ve araştırmaları kaç 
bölgede sürdürdünüz? Yeni bulgular var 
mı?

Dört ana sektörde kazı yaptık. Lidya 

Sarayı’nda, ünlü krallar Gyges, Alyattes 
ve Kroisos’tan öncesine dayanan ve 
Yunanlılar tarafından Herakles, Kraliçe 
Omphale ve diğer efsanevi kahramanların 
mitolojik zamanı olarak anılan döneme ait 
olan Lidya kültürünün erken dönemlerine 
ilişkin yeni kanıtlar ortaya çıkardık. 

Örneğin, daha önce bildiğimiz 
iki evreden öncesine tarihlenen, dev 
kayalardan yapılmış anıtsal bir saray 
duvarının yeni bir evresini keşfettik. Bu, 
yakınlardaki Yunan yerleşimlerinin küçük 
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köylerden ibaret olduğu MÖ 8. yüzyıla 
tarihleniyor. 

Bu, Homeros’un yaşadığı bu çok 
erken dönemde bile Lidyalıların anıtsal 
mimari inşa ettiklerini ve Kroisos 
Sarayı’nın ana hatlarının en az 2 
yüzyıl önce belirlendiğini gösteriyor. 
Kazılarımızın en önemli sonuçlarından 
biri budur.

- Sardes’in tarihteki ve arkeoloji 
dünyasındaki yeri ve önemini nasıl 
açıklarsınız? 

Antik Yunan ve Romalı yazarlar 
Sardis’in ancak Truva Savaşı’ndan sonra 
yani M.Ö. 1100-1200 yılları arasında 
kurulduğunu ve M.Ö. 650 yıllarında 
önemli bir yer haline geldiğini anlatırlar. 
Ancak arkeoloji bize çok farklı bir 
hikaye anlatıyor: Sardis çok daha önce, 
en az MÖ 2000’de kurulmuş ve hem o 
dönemde hem de Erken Demir Çağı’nda 
(MÖ 900-800) önemli bir yerdi. Yazılı 

kaynaklardan bu kadar az şey bilmemizin 
nedeni, Yunanlıların o dönemde pek 
fazla yazı yazmıyor olmaları ve destansı 
şiirlerinin uzak ve kahramanlık dolu bir 
geçmişi yansıttığı varsayılan Homeros 
için Lidyalıların oldukça çağdaş bir tehdit 
oluşturmasıdır. 

Alan 55’te MS 616 civarında Sardis’i 
ve Türkiye’nin pek çok antik kentini yok 
eden büyük depremin kanıtlarını ortaya 
çıkarmaya devam ettik. Bu deprem aynı 
zamanda kazılarına devam ettiğimiz 
sinagogun hemen dışındaki Roma 
dünyasının en büyük kemerini de yok etti.

Bir kilometreden fazla uzakta, 
Artemis tapınağının karşısında, MÖ 
547’de Pers Kralı Büyük Kyros’un 
yıktığı Lidya evlerini kazmaya devam 
ettik. Bu, İran’ın yeni kralının zamanın 
en büyük imparatorluğunu fethettiği ve 
Pers egemenliğini Anadolu’ya yaydığı 
antik tarihin dönüm noktalarından 

biriydi. Evler, çoğu zaman içindekiler 
bozulmadan terk edildi ve bölge hiçbir 
zaman yeniden işgal edilmedi.

- Sardes’in yeterince tanıtıldığını 
düşünüyor musunuz? Turistlerin bu 
bölgeye gösterdiği ilgi yeterli midir?

Geçtiğimiz yılın en önemli 
gelişmelerinden biri de Sardes ve Bin 
Tepe Lidya Tümülüsleri’nin Dünya Miras 
Listesi’ne alınması için UNESCO’ya 
başvuruda bulunulması oldu. Eylül ayında 
ICOMOS’tan bir müfettiş bir haftalığına 
ziyarete geldi ve şu anda raporlarını 
ve değerlendirmelerini hazırlıyorlar. 
Bunun daha fazla ziyaretçi getireceğini 
ve bölgedeki antik anıtlara daha fazla 
koruma sağlayacağını umuyoruz.

- Sardes’te bir müze olmaması 
büyük bir eksiklik midir? Buraya bir 
müze açılması neleri değiştirir, nasıl bir 
etki yaratır? 

Şu anda alanda bir müze inşa 
etme planı bulunmuyor ve bence artık 
neredeyse 25 yıldır kapalı olan Manisa 
Müzesi’nin açılışına odaklanmak iyi olur. 
Ancak Geleceğe Miras Projesi Sardis 
Koordinatörü Musa Kadıoğlu ile bu 
ihtiyacı karşılayabilecek, biri Hamam-
Spor Salonu Kompleksi girişinde, diğeri 
Artemis Kutsal Alanı’nda olmak üzere 
iki sergileme alanı tasarlamak için 
çalışıyoruz.
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2024 Sart yılı ilan edildi
TOBB Salihli Kadın Girişimciler 

Kurulu, 2024 Yılını “Sart Yılı” ilan etti. 
Kültür ve Turizm Bakanlığı’na yapılan 
başvurular sonucunda Manisa, 2025 
Kültür Yolu Festivalleri listesine dahil 
edildi.

Sardes’in tarihi ve turistik 
mekanlarının yer aldığı, fotoğraf 
sanatçısı Nesrin Kılıç’ın fotoğraflarından 

oluşan etkileyici bir sunum hazırlayan 
Salihli TSO Kadın Girişimciler Kurulu, 
videonun bulunduğu CD ile birlikte bir 
dosya hazırlayarak Kültür ve Turizm 
Bakanlığı’na resmi bir başvuruda 
bulundu. Salihli Kaymakamlığı, Manisa 
Büyükşehir Belediyesi, Salihli Belediye 
Başkanlığı, Salihli Ticaret ve Sanayi 
Odası, Salihli TSO Genç Girişimciler 

Kurulu, Salihli Organize Sanayi Bölgesi 
Müdürlüğü, Manisa Celal Bayar 
Üniversitesi Salihli İktisadi ve İdari 
Bilimler Fakültesi Dekanlığı’nın da katkı 
verdiği “Sart Yılı” tanıtımı, bakanlık 
tarafından onay alarak, Manisa ili 2025 
Kültür Yolu Festivalleri listesine dahil 
edildi. 
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Salihli’ye Para Müzesi açılmalı

Mustafa Uçar / Araştırmacı- Yazar

Salihli, turizm açısından yurdumuzun birçok yöresinden 
daha fazla önemli; bir defa çevresinde birçok tarihi, kültürel, 
doğal gezi merkezlerinin tam ortasında yer alıyor. Dahası 
saydığımız özelliklerin tümüne sahip, coğrafi konumu tam 
Ege Bölgesi’nin ortasında ve Anadolu’ya yönelen birçok yolun 
kavşak noktasında bulunuyor. 

Peki biz bunların farkında mıyız? Sanmıyorum, sadece 
oturduğumuz yerde tanıtım yapmayı yeterli görüyoruz.

Oysa Manisa merkez ile iş birliği yapılarak hem bölgemiz 
hem de Salihli turizm açısından önemli bir destinasyon olur. 
Sırası gelmişken şu destinasyon sözünü açalım. Kelimenin aslı 
Fransızca, Türkçede tam karşılığı yok ama gidip kalınacak, 
gezilecek varış yeri anlamına geliyor.  Salihli şu an transit turizm 
durağı yani birkaç saatte gezilip devam edilen yer konumunda 
keza Manisa da öyle. 

Turizm destinasyonu avantajı
Destinasyon olmayı başardığımızda seyahat acentesinin 

varış yeri Salihli’den çevreye geziler yapılacak. Şöyle 
örnekleyelim; 

Sardes inanç turizmi yönünden hem Hıristiyanlar hem de 
Museviler açısından önemlidir. Hıristiyanların batı Anadolu’da 
gezdiği 7 kutsal kilise vardır ve bunlardan birisi de Sardes 
kilisesidir. Diğerleri, Efes, İzmir, Bergama, Akhisar, Alaşehir 
ve Denizli’dir. Salihli tam merkezde yer alıyor. Birinci gün 
Salihli’ye gelen turist Sardes’i ziyaret eder ve otelinde istirahate 
geçer. İkinci gün kahvaltıdan sonra Akhisar, Bergama ziyaretleri 
yapılır geri otele dönülür, üçüncü gün İzmir, Efes, dördüncü 
gün Alaşehir, Denizli ziyaretleri yapılır. Örneklediğimiz gezi 
yerlerinin Salihli’ye uzaklığı 150 km civarıdır. Bu durumda 
turistler 3 gece 4 gün Salihli de kalmış olurlar. 

Museviler açısından da önemli bir Sinagoga sahibiz. 
Buradaki sinagog dünyanın üçüncü, Anadolu ve Avrupa’nın ilk 
sinagogu durumundadır. Museviliğin Seferad kolunun doğduğu 
yer olması açısından da çok önemlidir.

Destinasyon için ideal bir konumdayız ama yetmez. “Ne 
yapmamız gerekiyor, engel olan ne?” diye sorduğunuzu duyar 
gibiyim şöyle açıklayalım;

Engel şu; yatırım eksikliği. Bunu da örnekleyelim; 
Yukarıdaki programı verdiğimiz bir acente sahibi “Evet, 
haklısınız, doğru bir öneri. Söyler misiniz ben Salihli’ye 10 
otobüslük bir grup göndersem otobüsler 50 kişilik hadi biz 
35 kişi ile gönderelim. Benim gönderdiğim 350 kişi, hangi 
Salihli otelinde bu kadar yatak var? En büyük oteliniz 300 
civarı yataklı, grubun bölünmesini istemeyiz. Öncelikle otel 
ve restoran sorunlarına çözüm getirmelisiniz” dedi. Görüldüğü 
gibi iş tanıtımla bitmiyor, kentimize büyük oteller yapacak 
yatırımcılara ihtiyacımız var. Onlara projeler sunacak bir kurula 

gereksinimimiz var, yatırımcılara yol gösterecek bir kurul olmalı.

Para Müzesi şart
Bu kurul ülkemizin çeşitli kentlerinde açılan Turizm 

Fuarları’nda yer almalı ve tanıtım yapılmalı. Seyahat acenteleri 
zaman zaman ziyaret edilmeli. En önemlisi kentimizde bir 
Arkeoloji ve Para Müzesi açılmalı. Hatırlayalım: 10 yıl kadar 
önce Salihli’ye gelen dönemin Kültür ve Turizm Bakanı Atilla 
Koç müze konusunda söz vermiş ve ödenek ayıracağına söz 
vermişti. Sart mahallemizde müze alanı tespit edilmiş ve proje 
hazırlığına başlanmıştı. Ama geçen bunca zaman içinde henüz 
bir sonuç alınamadı. 

O günlerde basında bir haber çıkmıştı. Haberde şöyle 
deniyordu “Sart beldesinde yapılan incelemelere Kaymakam 
Ertan Peynircioğlu, Sart Belediye Başkanı Ali Güngör, İlçe Özel 
İdare Müdürü Selim Ürün, Malmüdürü Enver Maden, İlçe Kültür 
Merkezi Müdürü Mehmet Bilgi, Salihli Turizm Derneği Başkanı 
Mustafa Uçar ve Sart Belediyesi Fen İşleri birimi yetkilileri 
katıldı. Müze yeri yapılması planlanan en uygun yerin tespiti 
için öncelikle belirlenmiş olan dört farklı noktayı inceleyen 
heyet, ardından Sardes Antik Kenti’ni gezdi. Yer belirlenmesinin 
ardından acilen projelendirilecek olan Sart Müzesi’nin, 
önümüzdeki yıl açılması planlanıyor.” Ancak üzerinden 11 yıl 
geçmiş ve bizler hala açılışı bekliyoruz maalesef.

Alaşehir ile birlikte Kuvayi Milliye ve Atatürk Müzeleri 
bölgeye yakışır, Kula ile birlikte Türkiye’nin ilk ve tek Jeopark 
Milli Parkı, belki de dünyada eşi benzeri bulunmayan, alan 
üzerinde büyüklü küçüklü 80 volkan krateri olan bir doğa 
harikası, dünyaya tanıtımı bilinçli yapılmalı; ki sadece burası 
bile turizmcilerin ilgisini çeker.

Sardes Arkeoloji ve Para Müzesi açıldığında çok ses getirir. 
Burada paranın nasıl icat edildiği ve bu günlere nasıl gelindiği 
ziyaretçilere hikâye edilmeli.  Bütün dünyada kullanılan 
“Karun Kadar Zengin” deyimi nasıl çıktı anlatılmalı. Dünyada 
eşi benzeri bulunmayan Bintepeler nekropol alanı ziyarete 
açılmalı “Toprağı bol olsun” sözünün çıktığı bu alan daha 
dikkatli korunmalı. Bütün bunları yapabilmek için öncelikle 
Turizmin önemini kavramaları için halkımıza konferanslar 
verilmeli, öğrencilerden başlayarak, otel, lokanta ve esnaflara 
yabancı dil öğrenmeleri için teşvikler yapılmalı. Tüm yukarıda 
saydıklarımızı yapabilmek için Salihli dinamiklerinin bir araya 
gelmesi bir kurul oluşturulması gerekmektedir.

Salihli’de tarih, kültür, doğa hatta termal turizm açısından 
her türlü olanak vardır ama harekete geçilecek güç henüz işbaşı 
yapmamıştır. Eğer kısa süre içerisinde bir araya gelecek olursak 
yukarıdakilerin hepsini başaracak güce sahip oluruz. O zaman da 
önümüzdeki yıllarda Salihli turizmin önemli destinasyonlarından 
birisi olur.
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para

Sardes Para Kongresi’nde ülkenin 
farklı üniversitelerinden 56 

akademisyen ve kurum temsilcisi 
toplam 39 bildiri sundu.  Kongrenin 

bu yılki ana teması “Enflasyonist 
Baskı Altında Para ve Maliye 

Politikaları” oldu.

3. Sardes Para Kongresi, 
“Enflasyon” temasıyla düzenlendi

Manisa Celal Bayar Üniversitesi 
ile Salihli Belediyesi tarafından bu 
yıl üçüncüsü düzenlenen Sardes Para 
Kongresi’nin açılış konuşmaları, 
dünyada madeni parayı ilk olarak basan 
ve devlet güvencesinde değişim aracı 
olarak kullanan Lidya İmparatorluğu’nun 
başkenti Sart’ta yer alan tarihi 
Gymnasium’da gerçekleştirildi. 

Kongrenin açılış seremonisi, Sardes 
ve ilk para ana temalı minyatür sergisinin 
gezilmesi ve  Zeybek gösterisiyle başladı.  
Manisa Valiliği Kültür ve Turizm İl 
Müdürlüğü, Salihli Ticaret ve Sanayi 
Odası, Salihli Organize Sanayi Bölgesi 

ile Salihli Esnaf Sanatkar Kredi Kefalet 
Kooperatifi’nin destekleriyle düzenlenen 
kongrenin açış konuşmalarında paranın 
önemi ve ekonominin durumu hakkında 
görüşler dile getirildi.

Para Kongresi’nin açılış 
konuşmalarını Manisa Celal Bayar 

Üniversitesi Rektör Vekili Ahmet Çetin,  
Salihli Belediye Başkanı Mazlum Nurlu, 
Salihli Kaymakamı Ali Güldoğan ve 
Halkbank Genel Müdür Yardımcısı Altan 
Taşkıran yaptı. Konuşmalardan sonra 
Salihli Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı 
İbrahim Yüksel, Salihli Organize Sanayi 
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Bölgesi Başkanı Muhittin Bilget ve 
Salihli Esnaf Sanatkar Kredi Kefalet 
Kooperatifi Başkanı Erdal Tunca’ya 
kongreye yaptıkları katkı dolayısıyla birer 
plaket takdim edildi. 

Manisa CBÜ Salihli İktisadi ve İdari 
Bilimler Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Murat 
Koçtürk ve Salihli MYO Müdürü Doç Dr. 
Tanju Kahraman yönetiminde antik para 
darp etme etkinliğine katılan protokol 
üyeleri, Gymnasium önünde toplu bir 
fotoğraf çektirdi. 

“Enflasyonist Baskı Altında Para 
ve Maliye Politikaları” başlığı ile 
düzenlenen kongrenin bildiri sunumu 
bölümü Lidya Sardes Termal Otel’de 
gerçekleştirildi.  Türkiye’nin 11 farklı 
üniversitesinden ve çeşitli kurumlardan 
toplam 56 akademisyen ve araştırmacı, 
Sardes Oteli’nin üç farklı salonunda yedi 
oturum halinde toplam 39 bildiri sunumu 
yaptı. 

*****
Oturum Başkanı: Prof. Dr. 

Süleyman Emre Özcan 
Doç. Dr. Kadir Karagöz- Arş. Gör. 

Dr. Gökhan Özkubat, Manisa CBÜ, 
“Tüketici ve Üretici Enflasyonları 
Arasında Nedensellik İlişkileri: Alt 
Sektörler İtibariyle Bir Araştırma” 

Doç. Dr. Serkan Cura, Manisa 
CBÜ, “Enflasyonla Mücadelede 

İktisat Politikası Aracı Olarak Maliye 
Politikasının Önemi: Türkiye Örneği” 

Doç. Dr. Enis Yakut-Doç. Dr. 
İsmail Metin, Manisa CBÜ, “Bireysel 
Ahlakın Sürdürülebilir Yatırım Kararları 
Üzerindeki Etkisi” 

Uğur Çıngılıoğlu- Dr. İsmail 
Metin- Doç. Dr. Enis Yakut, Manisa 
CBÜ, “Kripto Paraların Dış Ticaret 
İşlemlerinde Kullanımına Yönelik Bir 
Model Çalışması: Dış Ticaret Şirketleri 
Üzerine Bir Uygulama” 

Dr. Öğr. Üyesi Ahmed Yusuf 
Sarıhan, Bandırma Onyedi Eylül Üni., 

“Türkiye’de İthalat Enflasyon İlişkisi 
Üzerine Bir Araştırma” 

Arş. Gör. Serhat Çakmak- Arş. 
Gör. Mehmet Akif Yalçın, Manisa CBÜ, 
“Yaşam Memnuniyeti ve Sefalet Endeksi 
İlişkisi: Sıralı Probit Modeli Uygulaması 
Türkiye Örneği”

*****
Oturum Başkanı: Doç. Dr. Ayşe 

Atılgan Yaşa 
Dr. Öğr. Üyesi Hatice Nur Germir, 

Manisa CBÜ, “2013-2023 Yılları 
Arasında Türkiye’de Kullandırılan 
Bireysel Krediler ile Enflasyon Arası 
Etkileşimin İncelenmesi” 

Öğr. Gör. Ümit Hasan Gözkonan- 
Öğr. Gör. İpek Yeniay Hatipoğlu, Manisa 
CBÜ, “Merkez Bankalarının Kripto 
Varlık Politikaları Üzerine Bir İnceleme: 
BRICS-T Ülkeleri Örneği” 

Suna Çevik-Prof. Dr. C. Erdem 
Hepaktan, Manisa CBÜ, “Enflasyonun 
Bir Ekonomik Büyüme Kaynağı Olarak 
Doğrudan Yabancı Sermaye Yatırımları 
Üzerine Etkisi: Türkiye Değerlendirmesi” 

Doç. Dr. Ayşe Atılgan Yaşa, Manisa 
CBÜ, “Enflasyonla Mücadelede Kamu 
Tasarruf Tedbirleri: Türkiye Üzerine Bir 
Değerlendirme” 

Arş. Gör. Muhammed Fatih Cüre- 
Arş. Gör. Hasan Yazar, Manisa CBÜ, 
“Türkiye’de Eko-Politik Baskı Altındaki 
Emekli Aylığı”
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*****
Oturum Başkanı: Doç. Dr. Hilmiye 

Türesin 
Doç. Dr. Kemal Köksal, Akdeniz 

Üni., Doç. Dr. Murat Atik, Hacettepe Üni., 
“Züppe Etkisi: Enflasyonist Dönemlerde 
Gösteriş Tüketimi” 

Ümran Altay Morgül, Manisa 
CBÜ, “Girişimcilik Ekosisteminde 
Yaşanan Değişimlerin ve Ekonomik 
Dalgalanmaların Girişimcilere Olan 
Etkisi: Teknoloji Odaklı Startuplar” 

Doç. Dr. Serkan Çınar- Dr. Öğr. 
Üyesi Hayriye Başçı Nur, Manisa CBÜ, 
“Enflasyon ve Ekonomik Büyüme 
İlişkisinin Gelişmekte Olan Ülkelerde 
İncelenmesi” 

Dr. Serap Demirler, Bağımsız 
Araştırmacı, “Enflasyonun Psikolojik 
Yükü: Finansal Stresin Çalışma Yaşamına 
Etkisi” 

Doç. Dr. Hilmiye Türesin- Doç. 
Dr. Lale Oral Ataç, Manisa CBÜ 
“Enflasyonist Dönemlerde Liderlerin 
Finansal Güvensizliğinin Etkileri ve 
Çözüm Önerileri”

*****
Oturum Başkanı: Prof. Dr. 

Ramazan Armağan
Prof. Dr. Hasan Bülent Kantarcı, 

Kocaeli Üni., Şevket San, Yapı ve Kredi 

Bankası “Dünya’da ve Türkiye’deki 
Otomotiv Sektörünün Ekonomik Etkileri” 

Vergi Başmüfettişi Mehmet Efe, 
İstanbul Üni., “Değer Artış Kazançlarının 
Vergilendirilmesinde Enflasyon 
Endekslemesinde Yaşanan Sorunlar” 

Dr. Murat Güngül, Fırat Gürhan 
Özkan, Vergi Dairesi Müdür Yrd, Gelir İd. 
Başk., “Katma Değer Vergisi ile Enflasyon 
Arasındaki İlişkinin Nedensellik Analizi: 
Türkiye Örneği” 

Dr. Öğr. Üyesi Ayşe Armağan, 
Manisa CBÜ, Prof. Dr. Ramazan 

Armağan, Süleyman Demirel Üni., 
“Gayrimenkul Sermaye İratlarında Konut 
Gelirleri İstisnasının Enflasyon Açısından 
Değerlendirilmesi” 

Öğr. Gör. Ümit Hasan Gözkonan- 
Öğr. Gör. İpek Yeniay Hatipoğlu, Manisa 
CBÜ, “Maliye Politikası ve Finansal 
İstikrar Çerçevesinde Finansal İşlem 
Vergilerinin Etkililiği” 

Doç. Dr. Gül Kayalıdere, Manisa 
CBÜ, “Türkiye’de Enflasyonla 
Mücadelede Son Dönem Bütçe 
Politikaları”
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*****
Oturum Başkanı: Doç. Dr. Caner 

Demir 
Doç. Dr. Kadir Karagöz- Arş. Gör. 

Dr. Gökhan Özkubat, Manisa CBÜ, 
“Enflasyon Oranı ile Faiz Oranı İlişkisi: 
Geleneksel ve Bayesyen VAR Yaklaşımı” 

Mahir Tosunoğlu-Alper Akpınar, 
Ege Üni., Tunahan Aslan, Van Yüzüncü 
Yıl Üni. , “Enflasyon Oranının Doğal 
Kaynak Kullanım Politikaları Üzerindeki 
Rolü: Türkiye’den Kanıtlar” 

Hüseyin Karahan -Dr. C. Erdem 
Hepaktan, Manisa CBÜ, “Türkiye’de 
Gıda Enflasyonunun Belirleyicileri” 

Dr. Öğr. Üyesi Hatice Nur Germir, 
Manisa CBÜ, “Türk Bankacılık 
Sektöründe Sorunlu Krediler ile 
Enflasyon Arasındaki İlişkinin 2013-2023 
Yılları Arasındaki Analizi” 

Arş. Gör. Yunus Ediz- Doç. 
Dr. İlkay DİLBER, Manisa CBÜ, 
“Enflasyon Oranını Etkileyen 
Değişkenlerin Belirlenmesinde Özellik 
Seçim Yöntemlerinin Kullanılması ve 
Kıyaslanması” 

Doç. Dr. Caner Demir, Manisa CBÜ, 
“Türkiye’de Kur ve Enerji Şoklarının 
Üretici Fiyatları Üzerindeki Asimetrik 
Etkileri”

*****

Oturum Başkanı: Doç. Dr. Şule 
Öztürk Birim 

Prof. Dr. Hasan Bülent Kantarcı-
Mihriban Turalıoğlu, Kocaeli Üni., “Kur 
Korumalı Mevduat, Paranın Değer Kaybı 
ve Döviz Kuru İlişkisi” 

Prof. Dr. Osman Murat Koçtürk -Dr. 
Öğr. Üyesi Elif Erer, Manisa CBÜ, “Gıda 
ve Tarım Ürünleri Fiyat Artışlarının 
Enflasyon Üzerindeki Etkisi: Türkiye 
Üzerine Bir Uygulama” 

Dr. Öğr. Üyesi Batuhan F. 
Mollaoğulları, Manisa CBÜ, “Konkordato 
Süreci: Muhasebe Açısından Bir 
Değerlendirme” 

Öğr. Gör. Dr. Hakan Kara, İstanbul 
Arel Üni., Dr. Öğr. Üyesi Salih Mutlu, 

Bilecik Şeyh Edebali Üni., “Enflasyon 
Muhasebesinin İşletmeye Etkisi Üzerine 
Örnek Bir Uygulama” 

Doç. Dr. Şule Öztürk Birim- Arş. 
Gör. Merve Gündüz Cüre, Manisa CBÜ, 
“Yıllar İçinde Yolculuk: T.C. Merkez 
Bankası Enflasyon Raporlarının Bertopıc 
Konu Modellemesi ile İncelenmesi”

*****
Oturum Başkanı: Doç. Dr. Güngör 

Özcan 
Doç. Dr. Gül Kayalıdere, Manisa 

CBÜ, “Enflasyonla Mücadelede İç 
Borçlanma Politikası ve Türkiye’nin İç 
Borç Yapısı Üzerine Bir Değerlendirme” 

Dr. Öğr. Üyesi Ayşe Armağan, 
Manisa CBÜ, Prof. Dr. Ramazan 
Armağan, Süleyman Demirel Üni., Dr. 
Öğr. Üyesi Halil İbrahim Demir, M. 
Akif Ersoy Üni.“Yeniden Yapılandırma 
Kanunları ve Enflasyon Karşısında 6183 
Sayılı AATUHK Kapsamındaki Kamu 
Alacağının Değerinin Korunması” 

Doç. Dr. Pelin Mastar Özcan, Manisa 
CBÜ, “Türkiye’de 2008-2023 Dönemi 
Enflasyon-Vergi Gelirleri İlişkisinin 
Değerlendirilmesi” 

Doç. Dr. Güngör Özcan, Manisa 
CBÜ, “Türkiye’de Enflasyonist Baskı 
Altında Konut Piyasası ve Konut 
Kredileri” 

Arş. Gör. Dr. Metin Nazlıoğlu-. Dr. 
Doğan Bakırtaş, Manisa CBÜ, “Gizli Bir 
Vergi Türü: Enflasyon”
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Salihli Organize Sanayi Bölgesi’nde 
halen 71 fabrika faaliyet gösteriyor. 

2027 sonuna kadar fabrika 
sayısı 100’ü, çalışan sayısı ise 

10 bini aşacak. Muhittin Bilget 
başkanlığındaki yeni Yönetim 

Kurulu, 4 yıllık görev süresi içinde 
şantiye görünümden kurtarıp, pırıl 
pırıl bir OSB devretmek için kolları 

sıvadı. 

Salihli OSB, ‘çevreye en az zarar’ 
ilkesini benimsedi

Manisa’nın ilçeleri arasında en hızlı 
gelişen sanayi bölgesi görünümündeki 
Salihli Organize Sanayi Bölgesi, bugün 
iki etabında 71 fabrikanın üretim yaptığı 
dev bir üretim üssü görünümüne kavuştu. 
Bugün 7 bin kişiye istihdam sağlayan ve 
en önemli altyapı sorunlarını halletmiş 
haliyle benzerleri arasında bir adım öne 
çıkmayı başarmış olan Salihli OSB’nin 
önümüzdeki yıllara yönelik vizyonunu 
Yönetim Kurulu Başkanı Muhittin Bilget 
ile konuştuk. Bölgede faaliyet gösteren 
5 fabrikası ile buradaki en büyük sanayi 
tesislerinden biri olan Norm Holding’in 
Yönetim Kurulu Üyesi de olan ve 
geçtiğimiz Temmuz ayında bayrağı 
önceki başkan Mehmet Demir’den 
devralan Bilget, OSB ile ilgili projeleri 
hakkında sorularımızı şöyle yanıtladı: 

-Salihli OSB’nin Yönetim Kurulu 
Başkanlığı görevine getirildiniz. 
Hayırlı olmasını dileriz. Dört yıllık 
görev süresinde yapacaklarınızı sizden 
dinlemek isteriz.

-Başkanlık görevine Temmuz ayında 
başladım. Üç ay oldu. Bundan önce 3 
yıl boyunca Başkan Vekilliği yaptım. 
Yönetim Kurulu olarak 4 yıllık görev 
süremiz var. 4 yıl sonra OSB’de neler 
değişecek, daha sonraki döneme ilişkin 
de bugünden altyapılarını temellerini 
projelerini hazırlayabileceğimiz neler 
olabilir onları düşünüp, çözümler 
üretiyoruz.

-Öncelikle OSB’yi tanımlamakla 
başlayalım isterseniz. Sizin organize 
sanayi bölgesi tanımınız ve hedefiniz 
nedir? 

-Havaya,  suya, toprağa; yani doğaya 
mümkün olan en az zararı vermek kaydıyla 
sanayicilik yapmak bizim hedefimiz. 

Halihazırda 8 bin metreküplük atık 
su arıtma tesisimiz var. Dereye, kesinlikle 
doğaya en küçük bir tahribatı olmayan, 
biyolojik ve kimyasal olarak da arıtılmış 
su deşarj ediyoruz. Çevre ve Şehircilik 
Bakanlığı tarafından canlı olarak 
izleniyor. Bugüne kadar o limitlerin 
üzerine çıktığımız olmadı. Üstüne çıkarsa 
zaten sistem anında duruyor. Su almayı 
kesiyor ve dereye de su vermiyor.

Artacak olan ihtiyacı dikkate alıp, 
şimdi ikincisini yapıyoruz. Bir 8 bin 
metreküp daha. Bunu neden yapıyoruz? 
OSB’de 115 tane parsel var. Yani üretimde 
105’i sanayi üretimi yapacak, 10’u destek 
hizmet birimi. Bunların 71’inin çalışma 
ruhsatı var, yani üretimde. 

-Yani yeni fabrikaların açılabilmesi 
için arıtma tesisinin kapasitesini 
artırmanız şart. 

-Şu anda 71 fabrika fiilen çalışıyor. 
2025’in ilk yarısında 80’e ulaşacak. Yeni 
fabrikalar devreye girince bu yeterli 
olmaz.

Biz çevreye en az zararla çalışmak 
isteyen bir OSB’yiz. Bu yüzden kapasiteyi 
ikiye katlamak için düğmeye bastık. 16 
bin metreküp 105 sanayi parseli için. 
Atatürk OSB İzmir‘de 600’ün üzerinde 
parsel var. Oranın hali hazırda kapasitesi 
21 bin metreküp. Şimdi onlar da ikincisini 
yapıyor. 16 bin metreküp çok önemli bir 
rakam.

-Şu an 71 fabrikada kaç kişi istihdam 
ediliyor ve 115 fabrikaya ulaştığında bu 
rakam kaç olacak? Bu kadar personel için 
Salihli yeterli oluyor mu?

-Şu anda ortalama 7 bin çalışanımız 
var. 115 parselin hepsi devreye girdiğinde 
12 bine çıkacak. Salihli için 12 bin çok 
ciddi bir rakam. Salihli bu kadar kalabalık 
nüfusun barınma ihtiyacını karşılayamaz. 
Zaten bugün bile karşılayamıyor. 
Alaşehir, Kula ve Selendi’den servisler 
vızır vızır sabah akşam insan taşıyor. 
İnsanlar yorgun. Çok mutlu olduklarını 
da söyleyemeyiz.

Dolayısıyla, bunlara bakarak bizim 
bu önümüzdeki 4 yıllık dönemde arıtma 
tesisi dışında yapmaya çalıştığımız 
en önemli şeylerden biri, o insanları 
Salihli’de yerleşik hale getirecek konut 
projeleri üretilmesine katkı koymak, tabi 
ki Devletimizle birlikte.

-Barınma sorununa çözüm için 
TOKİ konusunda bir girişim oldu mu? 

-Salihli OSB’nin Müteşebbis 
Heyeti’nde Vali, Belediye Başkanı, TSO 
Başkanı da var. Müteşebbis Heyet’in bir 
numaralı gündem konusu zaten bu. 12 bin 
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ciddi bir nüfustur. Konut sorunlarına yol 
açar. Aksi halde Salihli’de kiralar sıkıntı 
yaratır.

Bunu öncelikle halletmek istiyoruz. 
TOKİ’nin bu konuda güzel tip projeleri 
var, tüm sosyal donatılarıyla beraber. 
Okulu, camisi, kreşi, sosyal ve spor 
alanları da içinde olacak şekilde. Bizde 
OSB olarak, konuya nasıl katkı koyabiliriz 
diye bakıyoruz.

-Salihli OSB’de yapılaşma devam 
ediyor. İki etabı da tam kapasiteyle ne 
zaman çalışmaya başlayacak?  Şantiye 
görünümünden ne zaman kurtulacak?

-Evet, organize şu anda şantiye 
halinde. Birinci etap bitti. Ama ikinci 
kısmın yapımı devam ediyor. Her gün 
350’ye yakın TIR girip çıkıyor. Bunların 
bir bölümü inşaatlara malzeme taşıyor. Bu 
şantiye görünümünden Manisa OSB veya 
Çiğli OSB gibi bir görünüme kavuşması 
için en az 2 seneye ihtiyacımız var. 

Bir yıldır 1. Etapta elektrikle ilgili 
yenileme- düzeltme çalışmaları yapıldı. 
Elektrikle ilgili sanayicilerimiz artık 
dalgalanma ve kesilme sorunu yaşamıyor. 
İletişim, elektrik, doğalgaz, halloldu. 
Bunlar özellikle Sn. Mehmet Demir’in 
başkanlığındaki Yönetim Kurulu’nun 
eseri ve müteşekkiriz. 

İki etabın ortasında bizim “Yaşam 
Merkezi” dediğimiz 30 dönümlük bir alan 
var. Sene sonuna kadar buranın projeleri 
bitecek. Önümüzdeki sene inşaatına 
başlamak istiyoruz. Banka şubeleri, 
sosyal etkinlik ve yeme-içme alanları, 
PTT, gibi. Bu alanın 7-8 dönümünde 
İtfaiye, Jandarma ve 112 Acil Merkezi var. 
Geri kalan kısımda da Anaokulu, Mesleki 
Eğitim Merkezi, Camisi,  her şeyi olacak. 
Yaşam Merkezimizi de 2 yıllık süreçte 
2026 yılı sonuna kadar tamamlamayı 
planlıyoruz. Orayı konserler, söyleşiler ve 
diğer sosyal aktivitelerle yaşayan bir alan 
haline getirmek istiyoruz. 

-Salihli OSB’de ilk başlangıçta gıda 

sanayi ağırlığı vardı. Şimdi gıda dışı 
sanayide bir atak gözleniyor. Siz bunu 
nasıl değerlendiriyorsunuz?

- Gıda firmalarımız ağırlıklı 
olarak büyük KOBİ şeklinde. Ama gıda 
dışı olan çok büyük firmalar var. İSO’nun 
“En büyük 500 sanayi şirketi” listesine 
giren firmaların 4 tanesi burada, Salihli 
OSB’de. İkinci 500 büyük sıralamasını da 
dikkate aldığımızda,  Salihli’de 10 tane 
firma oldu. Bu pek çok ilçede olmayan 
bir şey. Sanayi, tarıma zarar vermeden 
gelişirse, en ideali de bu. Çünkü, burası 
ülkenin en verimli topraklarının olduğu 
yer. Toprağımızı, suyumuzu ve tarımı 
koruyarak, burada istihdam merkezi ve 
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sanayi yaratmak: temel hedef bu.
-Jandarma OSB’de göreve başladı. 

Diğer birimler ile ilgili son durum nedir?
-İtfaiye ve 112 Acil Servis kurulması 

ile ilgili protokol Müteşebbis Heyet 
onayından geçti ve Bakanlığın onayına 
gitti. Bu sene bitmeden İtfaiye’nin 
devreye girmesini hedefliyoruz. 112 Acil 
Servis’i de sene sonuna kadar devreye 
almak istiyoruz. Yani 2024 sonu, en geç 
2025 ilk çeyreğinde bu üçlü tamamlanmış 
olacak. 

Bu yapılanların zaten neredeyse 
tamamı eski yönetimin emeği. Ondan 
önce görev yapan büyüklerimizin emeğini 
de inkar edemeyiz, minnettarız. Onlardan 
devraldığımız bayrağı Yönetim Kurulu 
olarak daha yükseklere taşımak istiyoruz. 

Görev süremiz 4 yıl. Hedefimiz bu 
süre sonunda burada 11-12 bin kişinin 
çalıştığı, Yaşam Merkezi’nin olduğu, 

sosyal ihtiyaçların karşılandığı, şantiye 
görünümünden çıkmış, çevreci bir OSB.

Atıksu arıtmanın kapasitesi ikiye katlanıyor
Bölgenin en hızlı gelişen organize 

sanayi bölgesi olma özelliği ile son 
yıllarda yatırımcıların dikkatini çeken 
Salihli OSB, çevreye duyarlı tutumuyla 
da pek çok sanayi kuruluşuna ve organize 
sanayi bölgesine örnek oluyor. 

Geçtiğimiz Temmuz ayında Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığı’nda yapılan 
ihaleyi 8 milyon 27 bin 105 Euro bedelle 
kazanan Doğan Metalurji Makine ve 
İnşaat Taahhüt San. ve Tic. Ltd. Şti. 
kazandı. 

Dünya Bankası Finansmanlı 
Kredilendirme Projesi 2022 yılında 
onaylanarak Resmi Gazete’de yayınlanan 
Salihli OSB’nin proje ihalesi de 
tamamlandı ve Ankara’da imzalar atıldı. 

Sözleşme törenine Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı Sanayi Bölgeleri 
Genel Müdür Yardımcısı Caner Koçoğlu, 
Salihli OSB Yönetim Kurulu Başkanı 
Muhittin Bilget, OSB Yönetim Kurulu 
Üyesi Mustafa Kemal Sönmez, OSB 
Müdürü Çağrı Duygu, Proje Koordinatörü 
Çevre Mühendisi Emrah Dal ve ihaleyi 
kazanan firma Doğan Metalurji’nin 
yetkilisi Ziya Doğan katıldı.

Toplam 8 milyon Euro’luk kredi,  
OSB Uygulama Yönetmeliği ile Organize 
Sanayi Bölgeleri ve Sanayi Siteleri’ne 
ilişkin usul ve esaslar çerçevesinde yıllık 
yüzde 3 TL faiz oranı ile 3 yıl ödemesiz 
olmak üzere 13 yıl süreli olacak. 

Yapıma başlamasından itibaren 12 ay 
içerisinde tamamlanması planlanan proje 

ile Atıksu Arıtma Tesisi’nin kapasitesi iki 
kat arttırılarak 8 bin m³ /gün’den 16 bin 
m³/gün’e çıkarılacak.

Salihli OSB’nin Atıksu Arıtma 
Tesisi’nde en son 2015-2016 yılları 
arasında kapasite artışı yapılmış ve 
arıtma kapasitesi 4 bin metreküpten 8 bin 
metreküpe çıkarılmıştı. 
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Kağıt atıkları değerlendirerek 
sanayiye yönelik çevre dostu 

ambalaj üretimi yapan Vyoltech, 
cam sanayinin yanı sıra beyaz 

eşya, küçük ev aletleri ve teknolojiye 
yönelik ambalaj ürünlerine 

sürekli yenilerini ekliyor. Strafora 
alternatif olarak geliştirilen kağıt 

esaslı ambalaj, geleceğin ambalajı 
olma yolunda emin adımlarla 

ilerliyor.

Vyoltech, 
Salihli OSB’de çevreci ambalaj üretiyor

Salihli OSB’de 2023 yılının 
sonlarında üretime başlayan Vyoltech 
Endüstriyel Ambalaj Sanayi ve Ticaret 
A.Ş., çok fazla bilinmeyen bir ürün ve 
üretim modeliyle kendine yeni bir alan 
açtı. Yumurtaları paketlemekte yaygın 
kullanılan selülozdan üretilen ambalajları 
çok farklı sektörlere uyarlayan Vyoltech’in 
temelleri, İstanbul Teknik Üniversitesi 
kökenli iki mühendis tarafından atıldı.

Farklı sektörlerdeki işletmelerin 

ürünlerini güvenli tutmak ve nakliye 
süreçlerinde zarar görmelerini önlemek 
için çözümler ürettiklerini belirten 
Vyoltech’in Yönetim Kurulu Başkanı ve 
Genel Müdürü Faruk Özger, Türkiye’de 
çok yaygın olmayan bakir bir alana 
girme planları yaparken tesadüfen bu 
sektörü keşfettiklerini anlattı. Marmara 
Üniversitesi’nde rektörlük görevinde 
de bulunmuş olan Prof. Zafer Gül ve 
kendisinin ortaklığında kurulan şirketin 
kuruluş öyküsünü Özger şöyle özetledi:

“Zafer Gül ile hem liseden, hem 
İstanbul Teknik Üniversitesi Makine 
Mühendisliği bölümünden sınıf 
arkadaşıyız. Elektromekanik taahhüt 
işleri yaptım. 25 yıl Rusya ve Katar’da 
büyük projelerde çalıştım. 1977 İTÜ 
girişli 10 arkadaşla birlikte 3 yıl önce bir 
platform kurup, deneyimlerimizi yararlı 
bir alanda kullanmak üzere araştırma 
ve whatsapp üzerinden beyin jimnastiği 
yapmaya başladık. 

Üzerinde ilk çalıştığımız konu 
mangal kömürü üretimiydi. Mangal 
kömürünün konvansiyonel metodla 
üretilmesi için yaklaşık 2 haftalık bir süre 
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gerekir. Biz, farklı yöntemlerle iki haftalık 
süreyi 1 saate indirebilir miyiz sorusuna 
uzun süre cevap aradık. Sonra tesadüfen 
Dr. Turgut Yılmaz ile yollarımız kesişti 
ve onun önerisi olan strafor muadili 
endüstriyel viyol üretimi konusuna 
yoğunlaştık.”

EPS olarak adlandırılan ve halk 
arasında köpük veya strafor olarak bilinen 
plastik esaslı ürün, özellikle elektronik ve 
beyaz eşyaların zarar görmemesi; karton 
içinde sabitlenmesi amacıyla kullanılıyor. 
Bu kadar yaygın olarak kullanılan 
strafor ne yazık ki doğada yüzyıllarca 
çözünmeden bir kirletici unsur olarak 
kalıyor. 

Salihli OSB’de bir yıl önce faaliyete 
geçen Vyoltech, işte bu plastik esaslı ürüne 
alternatif olarak ürettiği çevre dostu atık 
kağıt hammaddeden mamul, uluslararası 
standartlara ve Yeşil Mutabakat’a da 
uyumlu, karbon ayak izi düşük bir ürünle 
sanayiye de iyi bir alternatif sunuyor.

Yaptıkları üretimi “niş bir iş” 
olarak tanımlayan Özger, işe başlama 
serüvenlerinin devamını şöyle anlatıyor:

“2023 yılının Ocak ayında şirketi 
kurduk. Makineleri Türkiye’den ve 
Çin’den temin ettik. 6 ay sonra da 
üretime başladık. Marmara Üniversitesi 
ile işbirliği içinde çalışarak, ürünü 
tasarlıyoruz. Hammadde olarak atık 
karton ve kağıt kullanıyoruz. Hurda 
kağıtları 1 tonluk balyalar halinde 
alıyoruz. Bunları öğütüp kağıt hamuru 
elde ediyoruz. Daha önceden tasarlanan 
kalıplara döküyoruz. Kurutma ve ütüleme 
işleminden sonra ürün hazır hale geliyor. 
Aslında zor bir iş. Bir ürünü tasarlamak, 
seri üretim yapılabilecek hale getirmek 
5-6 ay sürüyor. 

Şu anda tek hat olarak, 20 civarında 
çalışanla birlikte üretim yapıyoruz. 
Sektörlerin öncü firmalarıyla çalışıyoruz 
ve doğal olarak bu firmalar kalite 
yönetim sistemine çok önem veriyor. 
Sürdürülebilirlik de çok önemli.”

Viyoltech’in ambalajları kırılmayı 
önlemek amacıyla cam ve teknoloji 
ürünlerinde; beyaz eşya, küçük ev aletleri, 
ısıtma- soğutma ve ayakkabı sektörlerinde 

ağırlıklı olarak kullanılıyor. Aynı zamanda 
zincir kafelerde bardak tutacağı olarak 
kullanımı da giderek yaygınlaşıyor.  

Viyoltech ambalajları kömür kutusu 
olarak da kullanılıyor. Mangal kömürüne 
şık ve kullanışlı bir kutu olan “Grill 
Box”un ürün tescili Almanya’da yapıldı. 
Seri üretime geçtikten sonra bu üründe 
ihracat hedefleniyor.

Şirketin şimdilik tek hatla üretim 
yaptığını ve 2025 yılında ikinci hattı 
kurmayı planladıklarını belirten Faruk 
Özger, eleman bulma konusunda sıkıntı 
yaşadıklarını kaydederek, “Makine 
mühendisi ve elektrik mühendislerine 
ihtiyacımız var. Özellikle de çizim 
yapabilecek endüstri mühendisi bizim 
önceliğimiz. Salihli’de mavi yakalı yani 
düz işçi bulmakta da sorun yaşanıyor. 
Bu yüzden kendi personelimizi yetiştirip, 
elimizde tutmaya gayret gösteriyoruz” 
diyor.

Bir yıllık maziye sahip olan şirketin 
ürün yelpazesinde 100’e yakın farklı 
ünrün ambalajı bulunuyor. 

Salihli’nin tanınmış mimarlarından 
Şefaat Karabulut, mesleki birikimlerini 
oğlu Emir Sinan Karabulut ile paylaşıyor. 
Mesleğinde 35 yılı geride bırakan, yüzlerce 
konut ve ticari alanın yanı sıra 30’a 
yakın caminin projesinde imzası bulunan 
deneyimli mimar, 2024 Şubat ayında 
İstanbul Teknik Üniversitesi Mimarlık 
Fakültesi’nden mezun olan oğlu Emir Sinan 
Karabulut ile yeni projelere daha güçlü bir 
şekilde adım atıyor. 

2009 ile 2015 yılları arasında 
Mimarlar Odası’nın Salihli temsilciliğini 
de yürütmüş olan Şefaat Karabulut, “Bunca 
yıllık deneyim ve tecrübelerimi oğluma 
keyifli bir şekilde aktarıyorum. İlk başta iki 
nesil, iki kuşak aynı işyerinde çalışmanın 
zorlukları olacağını düşünsem de, zamanla 
yanıldığımı gördüm.” diyerek oğlu ile 
birlikte aynı ofisi paylaşmanın yaşattığı 
zevk ve gururu dile getirdi.

Baba mesleğini başarıyla devam 
ettiren Emir Sinan Karabulut ise, “Babamla 
birlikte çalışmak bana büyük bir onur ve 
sorumluluk yüklüyor. Onun tecrübeleri 
benim için paha biçilmez bir rehber, 
ama aynı zamanda kendi vizyonumu da 
projelerimize yansıtmak için heyecan 
duyuyorum” diyerek baba-oğul işbirliğinin 
gücünü vurguladı.

Karabulut Mimarlık, iki neslin bilgi ve 
deneyimlerini bir araya getirerek, yenilikçi 
projelere imza atmaya devam ediyor.

Baba- oğul
mimar dayanışması
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Salihli OSB’de faaliyet gösteren Vergo Enerji 
Sistemleri şirketi, Türkiye’nin en güçlü firmalar 
arasında 388. sıraya yerleşti. Norm Salihli Vida 

ve Cıvata 421., Lider Petfood ise 482. sırada 
yer aldı. İkinci 500 büyük sanayi kuruluşu 

sıralamasında ise Salihli TSO üyesi Rella Gıda 
ve Özlem Tarım listeye girmeyi başardı. 

Salihli merkezli firmalar devler liginde 

İstanbul Sanayi Odası, Türkiye genelindeki 
firmaları 2023 yılındaki performanslarına göre 
değerlendirdi. Salihli’de faaliyet gösteren 5 firma, “en 
büyükler” liginde yer alan 500 şirket arasına girmeyi 
başardı. Salihli TSO’ya kayıtlı olan üç şirket; Vergo 
Enerji Sistemleri, Norm Vida ve Cıvata ile Lider 
Petfood’un yanı sıra, fabrikaları Salihli’de olup kayıtlı 
oldukları Oda başka illerde bulunan Agrobest ve Ofis 
Yem ile birlikte Salihli’nin devler ligindeki şirket sayısı 
5’e yükseldi. 

İSO İlk 500 listesinde 388. sırada yer alan güneş 
enerjisi ekipmanları tedarikçisi Vergo Enerji Sistemleri 
A.Ş. üç yıl önce Salihli OSB’deki fabrikasını faaliyete 
geçirdi ve kısa zamanda büyük bir ilerleme kaydetti. 

Otomotiv firmalarına yan sanayi hizmeti veren 
bağlantı elemanları üreticisi Norm Salihli Vida ve 
Cıvata A.Ş. ilk 500 listesine 421. sıradan dahil oldu. 
Salihli OSB’de faaliyet gösteren evcil hayvan mama 
üreticisi ve ihracatçısı Lider Petfood ise devler liginde 
482. sırada yer aldı.

Ankara merkezli olup Salihli’de fabrikası bulunan 
Ofis Yem Gıda A.Ş. ilk 500 sıralamasında 330., Ege 
Bölgesi Sanayi Odası’na kayıtlı olup Salihli Organize 
Sanayi Bölgesi’nde faaliyet gösteren Agrobest Grup 
Tarım İlaçları Tohumculuk A.Ş. firması ise 433. sırada 
yer aldı.

sİSO’nun ikinci 500 Büyük Sanayi Kuruluşu 
sıralamasında da Salihli’den iki firma yer aldı. Salihli 
OSB’de faaliyet gösteren Rella Gıda ve Salihli’nin 
köklü sanayi kuruluşlarından Özlem Tarım 2023 yılının 
verileriyle yapılan değerlendirmede “İkinci 500” 
sıralamasına girdi. Listede Rella Gıda Sanayi ve Ticaret 
A.Ş. 269., Özlem Tarım Ürünleri A.Ş. ise 387. sırada 
yer aldı. 

Fabrikası Salihli’de bulunan ama Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’na kayıtlı olan Norm Somun, İkinci 500 
listesine 64. ve Norm Cıvata da 390. sıradan dahil oldu. 
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Salihli’de pamuk üretiminde yıldan 
yıla artan bir grafik dikkat çekiyor. 

Katlanan maliyetlere rağmen 
pamuk fiyatının geçtiğimiz yılların 
düzeyinde kalması çiftçiyi mutsuz 

kılıyor.

Pamuk üreticisi
fiyattan memnun değil

Bir zamanlar Ege’nin önemli pamuk 
ekim merkezlerinden biri olan Salihli, son 
yıllarda yeniden eski günlere dönüşün 
provasını yapıyor. 2000’li yılların 
başlarında 60 bin dekar olan Salihli’deki 
pamuk ekilen tarlaların alanı bir ara 500 
dönüme kadar geriledi. 2016’dan sonra 
çiftçinin pamuğa ilgisi yeniden canlansa 
da şu anda üretim ancak 15 bin dekar 
seviyesinde bulunuyor. 

Tekstil sektörünün en önemli 
girdilerinden biri olan pamukta, 
enflasyona rağmen son 3 yıldır fiyatların 
aynı seviyelerde kalması ise üreticiyi 
kara kara düşündürüyor. 2022 yılında 21-
22 TL seviyelerinde olan kütlü (çiğitli- 
çekirdekli)  pamuk, geçtiğimiz yıl daha da 
gerileyip 18-19 TL bandında seyretti ve 
bir ara 29 TL’ye kadar çıktı. Maliyetlerin 
pek çok kalemde ikiye katlanmış olmasına 
rağmen bu yıl pamuk fiyatı yine 21-22 TL 
bandında seyrediyor. (Ekim 2024)

Salihli’de pamuk ekimi hakkında 
bilgi veren Salihli TSO Meclis Başkan 
Vekili, tüccar Özgür Ayçelik, son 25 yılda 
pamuktaki gelişmeleri şöyle anlıttı:

“2000’den önce Salihli’de pamuk 
ekimi çok yaygındı. Elle toplanıyordu. 
Makineli hasat yoktu. Para etmediği 
için çiftçi ekmekten vazgeçmişti. Yerini 
ağırlıklı olarak domates ve mısır aldı. 
2016’dan sonra, devlet desteği kapsamına 
alınınca yeniden ekilmeye başlandı. 
Son yıllarda ekim alanları sürekli artış 
eğiliminde. Bu yıl fiyat beklentileri 
karşılamadı ve geçen yılın gerisinde kaldı. 

Maliyetler ikiye bazı kalemlerde üçe 
katlandığı için çiftçi para kazanamıyor. 
Çiftçiler, eskiden alışık oldukları pamuğu 
ekmek istiyor ama para kazanamıyor.”

Maliyetler ikiye üçe katlandı
Kemerdamları mahallesinde 85 

dönümde pamuk ekimi yapan Enver 
Sağlam, dededen pamuk üretimine aşina 
olduklarını ama 2001 ile 2017 arasında 
bu üründen uzaklaştıklarını anlatıyor. 
Son 7-8 yıldır yeniden pamuk ekimine 

başladıklarını anlatan Sağlam, pamuğun 
yanı sıra bağ, zeytin, buğday, arpa, 
domates gibi farklı ürünler de ürettiklerini 
belirtiyor.

Geçen yıl 17-18 lira olan bir kilo 
pamuğun bu yıl 22 TL’den gittiğini, hatta 
geçtiğimiz Mart ayında 28-29 liraları 
gördüğünü belirten Sağlam, ikiye ve hatta 
bazı kalemlerde üçe katlanan maliyetler 
karşısında 22 TL’lik fiyatın çiftçiyi tatmin 
etmesinin mümkün olmadığının altını 
çizdi.
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Salihli’de iki çırçır fabrikası faaliyette

Salihli’de son yıllarda artan 
pamuk üretim alanlarına paralel olarak 
çırçırcılarda da hareketlenme görülüyor. 
2000’e kadar 14 çırçır fabrikasının 
faaliyette olduğu Salihli Ovası’nda 
ekimin yok denecek kadar azalmasıyla 
beraber çırçır fabrikaları da kapılarına 
kilit vurmuştu. 

2016’dan itibaren azar azar artmaya 
başlayan pamuk ekim alanlarıyla birlikte 
çırçırcılar da kış uykusundan uyanmaya 
başladı. İlk faaliyete geçen Akbıyıkoğlu 
Çırçır Fabrikası oldu. Onu üç yıl önce bu 
sektöre giriş yapan Gülderen Çırçır takip 
etti. Şu anda Salihli’nin pamuğunu bu iki 
fabrika işliyor. Çekirdek ve küspesinden 
ayrılan ham pamuk makinelerde işlemden 
geçiriliyor ve balyalar haline getirilerek 
İzmir Ticaret Borsası’nda simsarlar 
vasıtasıyla satışa sunuluyor.

15 bin dekar pamuk üretimi
Salihli’de iki çırçır fabrikasından 

biri olan Akbıyıkoğlu’nun yetkilisi Selim 

Akbıyıkoğlu, Salihli’de pamuk üretiminin 
son 6-7 yıldır artış eğiliminde olduğunu, 
geçtiğimiz yıl Salihli Ovası’nda 13 bin 
dekar olan üretimin şu anda 15 bin dekara 
çıktığını belirtti. 

2000’li yılların başlarına kadar 
Salihli’nin pamuk açısından çok önemli 
bir yer olduğuna ve o yıllarda ilçede 
Tariş dahil toplam 14 adet çırçır fabrikası 
bulunduğuna dikkat çeken Akbıyıkoğlu, 
ithal pamuğa yönelme nedeniyle ekimin 
zamanla yok denecek kadar azaldığını 
anlattı. Akbıyıkoğlu, 2000’li yılların 
başında Salihli’de pamuk üretiminin 60 
bin ton olduğunu,  şu anda bunun ancak 
çeyreği kadar üretim yapılabildiğine 
vurgu yaptı.

2016 yılında devletin pamuk 
üretimini desteklemeye başlaması 
üzerine yeniden bu ürüne ilginin artmaya 
başladığını vurgulayan Akbıyıkoğlu, iki 
ay boyunca süren pamuk toplama mevsimi 
boyunca çırçır fabrikasında günde 100 ton 
çiğitli pamuk işlediklerini ifade etti. 

Gülderen Çırçır Fabrikası’nın 
yetkilisi Mehmet Gülderen, bu sektöre 3 
yıl önce giriş yaptıklarını ve günlük 80 
ton kütlü pamuk işlediklerini anlatıyor. 
Atadan pamuk üreticisi olduklarını ve 
Emirhacılı köyünde 700 dönümde pamuk 
ektiklerini belirten Gülderen, 2021 yılında 
hem kendi ürünlerini işlemek, hem de yeni 
bir iş alanı yaratmak için çırçır fabrikasını 
kurduklarını ifade etti. 

Bir zamanlar 14 çırçır fabrikasının 
bulunduğu Salihli’de şu anda 

sadece Akbıyıkoğlu ve Gülderen 
çırçır, ham pamuğu işleyerek 

mahlıç pamuk haline getiren tesis 
işletiyor.
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Bereketli topraklarının yanı sıra 
lokasyon olarak çok önemli bir 
yerleşim alanı olan Salihli’nin 

Durasıllı Mahallesi’nde kiralık ev 
bulmak neredeyse imkansız hale 

geldi. Organize Sanayi Bölgesi’ne ve 
üniversiteye çok yakın bir noktada 

bulunan mahallede, artan nüfusun 
gereksinimlerine uygun şekilde su ve 
kanalizasyon hizmeti ihtiyacı ortaya 

çıktı.

Durasıllı, cazibe merkezi oldu

Durasıllı, yaz aylarında 10 bini 
aşan nüfusuyla, Salihli’nin en kalabalık 
mahalleleri arasında yer alıyor. Oy 
kullanma yaşında 4 bin 150 kişinin 
yaşadığı Salihli’nin doğusundaki bu 
mahalleyi tanımak üzere Salihli TSO 
Meclis Başkanı Süleyman Oral ve Meclis 
Başkan Yardımcısı Özgür Ayçelik ile 
birlikte bir ziyaret gerçekleştirdik.

Muhtarlık binasının da yer aldığı köy 
meydanında bizi mahallenin Muhtarı Ali 
Demirer, Salihli TSO’nun Tarım Ürünleri 
Meslek Komitesi üyesi Mustafa Onur 
ve civarda çiftçilik yapan mahalleliler 
karşıladı.

Üzüm memleketi olarak iyi bir üne 
sahip olan Durasıllı’nın ürün çeşitliliğini 

muhtardan dinledik:
“Meralar dahil köyümüzün toplam 

37 bin dekar tarım arazisi var. Kayıtlı 
çiftçi sayımız 878. Üzüm, zeytin, domates 
biber, patlıcan, kavun, karpuz, ayva, 
kayısı, erik, cennet elması olarak bilinen 
Trabzon hurması; yani üretilmeyen tarım 
ürünü neredeyse yok köyümüzde. Birinci 
sıradaki üzüm 8 bin 556 dekar alanda 
yetiştiriliyor. İkinci sırada mısır geliyor. 
5 bin dönümde silajlık ve danelik mısır; 

2 bin 575 dönümde domates üretimi 
yapılıyor. 

Zeytin üretiminde son yıllarda hızlı 
bir artış meydana geldi. Zeytinciliğin 
yapıldığı alan 2 bin 396 dönüme ulaştı. 
Buğday, yonca ve arpadan sonra dikkate 
değer üretimlerden biri de kayısı. 554 
dönümde kayısı üretimimiz var.”

Planlı tarım beklentisi
Muhtar Demirer, son yıllarda bağ 

alanlarının sökülüp yerine zeytin ve 
domatese yönelimin olduğunu belirterek, 
bu yıl pek çok üründe sıkıntı yaşandığını, 
para etmeyen domatesin ise tarlada 
kaldığını anlattı. Muhtar durumu şöyle 
özetledi:

“Üzümde bu yıl rekolte düşük ama 
kalite iyi. Dönümde 200-250 kg alınıyor. 
Normal şartlarda dönüm başına verim 500 
ile 600 kg arasında olur. Durasıllı’da bu 
yıl 300 kg’ı geçen yer yok. Bizim burada 
üzümler kurutularak değerlendirilir. 
Kurutulan üzümün yüzde 15’i fireye 
gider. Yağmur yiyen üzümün ise yarısı 
sergide kalır. Islanan üzümlerin kalitesi 
de düşer. 

Bu yıl sıcak hava bütün mahsuller 
üzerinde olumsuz etki yaptı.  Çiçekteyken 
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çiçeğini döktü. Zeytin, biber patlıcan için 
bu durum geçerli. Domateste de bereketsiz 
bir yıl yaşandı. Ürün para etmediği ve 
toplama maliyetleri yüksek olduğu için 
tarlada kaldı. Mısırda da sıkıntı yaşandı. 

Tarlalarda bu sene ilk kez tarla 
faresi çıktı. Kuraklıktan kaynaklı olduğu 
söyleniyor. Tarım için sıkıntı büyük.”

Köy kahvesinde masanın etrafında 
sohbete katılan Durasıllı çiftçiler de bu 
yıl yaşanan sıkıntıları anlatan muhtarı 
destekledi. Sorunların çözüm için hepsi 
planlı tarıma geçilmesinin şart olduğu 
görüşünde birleşti.

Hayvancılıkta önemli bir merkez olan 
Durasıllı’da büyükbaş hayvan sayısının 
3 bin 500 civarında olduğunu öğrendik. 
Mahalle sınırlarında 6-7 adet büyükbaş 
çiftliği bulunuyor. Küçükbaşta ise 5-6 
sürüde toplam 1500 kadar koyun varlığı 
söz konusu. Mahalleli 10 yıl öncesine 
kadar koyun sayısının 5 binler civarında 
olduğunu; meraların azalmasına paralel 
olarak koyun sayısının da azaldığını 
anlattı. Mahalle sınırlarında ayrıca iki 
adet tavuk çiftliği de faaliyet gösteriyor.

Yaz nüfusu 10 bin
Hizmette ikinci dönemini yaşayan 

Muhtar Ali Demirer, son zamanlarda 
Organize Sanayi Bölgesi’nin gelişmesiyle 

birlikte mahallede kiralık ev bulmanın 
neredeyse imkansız hale geldiğini anlattı. 
“Cazip bir yer olduğu için, suyunu içen 
burada kalıyor” değerlendirmesinde 
bulunan Demirer, gelişmeleri şöyle 
anlattı:

“Nüfusumuz 6 bin 500 civarında ama 
yazın nüfus 10 bine kadar çıkıyor. Urfa 
ve Mardin’den tarlalarda çalışmak üzere 
ameleler geliyor. Şu an sınırlarımızda 
ikinci TOKİ yapılıyor. Ev kiraları 10 bin 
TL’ye dayandı. Arayan çok oluyor ama 
ev bulmak mümkün olmuyor. Göç alan 
bir mahalleyiz. Yılın 12 ayı bağlarda iş 

oluyor. Organizenin burada olmasının da 
etkisi büyük. 

40 yıldır kanalizasyonu var. Ama 
kanalizasyon yapılırken 1500- 2 bin 
civarında nüfus vardı. Artık kapasite 
yetmiyor. İçme suyumuz da yetersiz. 
Şebeke çok eski ve yenilenmesi gerekiyor. 
Suyumuz Yeşilkavak’tan geliyor ve çok 
güzel. Vanaya ihtiyaç var. Yer altı suları 
çok derinlere gitti. 

Hızlı trenin bize zararı büyük oldu. 
Tren için 80 metre derine kadar betonlar 
döküldü. Bu da dağlardan yer altı sularının 
gelmesini engelledi.”

Durasıllı’nın eğitim konusunda da 
iyi bir durumda olduğunu öğreniyoruz. 
Zübeyde Hanım Anaokulu, Şehit Mustafa 
Kozak İlkokulu, Mimar Sinan Ortaokulu, 
Kemal Ural Anadolu Lisesi’nde 
mahallenin çocukları ve gençleri eğitim 
gördüğü gibi, İğdecik ve Akviran gibi 
komşu mahallelerden taşımalı eğitimle 
gelen öğrenciler de Durasıllı’da eğitim 
görüyor.

Sağlık ocağında 3 doktor görev 
yapıyor. Manisa Celal Bayar Üniversitesi 
Meslek Yüksekokulu ve İktisat Fakültesi 
ve inşaatı devam eden Salihli’nin yeni 
Devlet Hastanesi de Durasıllı’nın çok 
yakınında yer alıyor. 

Durasıllı’da işsizlik oranı çok 
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düşük. Norm Cıvata’nın Salihli OSB’ye 
gelmesinin Durasıllı’ya büyük yararı 
olduğu da herkes tarafından ifade ediliyor.  

İsmi nereden kaynaklanıyor?
Salihli’nin doğusunda ve ilçe 

merkezine 12 km uzaklıkta bulunan 
Durasıllı, oldukça eski bir yerleşimdir.  
Salihli -Taytan -Durasıllı - Külköy 
ve Torunlu’dan Kula’ya devam ettiği 
belirtilen eski kervan yolu üzerindeki 
yerleşimin yöresel anlatıma göre ilginç 
bir kuruluş hikayesi bulunuyor. 

“Kültür ve Tabiat Varlıklarıyla 
Salihli” kitabında da sözü edildiği üzere, 
zamanında kervanlar halinde göç eden 

yörük topluluklarında kervanı idare 
eden ve başında bulunan kişiye “Sülü” 
denirmiş. Bölgeden geçen kervanın 
başında bulunan Sülü’ye “Dur ha Sülü” 
şeklinde seslenmişler. Kervan durmuş 
ve burayı çok beğenip yerleşmeye 
karar vermişler. Böylece yerleşimin adı 
“Durhasülü” ve zamanla değişerek de 

Durasıllı olarak kalmış. 
Durasıllı’nın köklerinin Karakeçili 

yörüklerine dayandığı rivayet 
olunuyor. Halkın geçimi hayvancılık ve 
meyvecilikle sağlanıyor. 

1960 yılında Demirköprü Barajı’nın 
açılması tarımsal faaliyetleri geliştirdiği 
gibi, köylülerin refahını da artırmış.
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İhraçlık çekirdeksiz kuru üzümün 
önemli bir kısmının üretildiği, ticari 

anlamda 39 çeşit tarımsal ürünün 
yetiştirildiği Salihli’de bu yıl üretici 
pek çok üründe zarar etti. Domates, 

kavun, karpuz, biber, patlıcan 
değerini bulamadığı için tarladan 

dahi toplanmadı.

Gediz Ovası’nda bu yıl hasadın bereketi yok

Ege Bölgesi’nin en bereketli 
ovalarından biri olan Gediz Ovası’nda bu 
yıl çiftçi açısından kötü bir hasat sezonu 
yaşanıyor. Bir yandan aşırı sıcak ve kurak 
geçen yaz mevsimine ani ve şiddetli 
yağışlar ve dolu da eklenince verimde 
önemli ölçüde kayıplar meydana geldi. 

Masraflarını karşılamadığı 
gerekçesiyle çiftçilerin ürünlerini tarlada 
bırakma eğiliminin giderek artması, 
ekonomi çevrelerinde de bu konuda bir 
değerlendirme yapma ihtiyacını doğurdu.

Salihli TSO Yönetim Kurulu 
Başkanı İbrahim Yüksel, Salihli Ziraat 
Odası Başkanı Cem Yalvaç ile bir araya 
gelerek durum değerlendirmesi yaptı. 
Üzümün sıcaktan ve kurutma sırasındaki 
ani yağmurdan zarar gördüğünü belirten 
Salihli TSO Başkanı Yüksel, şu görüşleri 
dile getirdi:

“Salihli’nin toplam gelirinin yüzde 
60’ı tarımdan sağlanıyor. Bunun da yüzde 
40’ı çekirdeksiz kuru üzümden elde 
ediliyor. Verimin iyi olduğu ve iklimin 
olumsuzluk yaşatmadığı yıllarda Ege 
Bölgesi’nde 300 bin - 350 bin ton üzüm 
üretimi yapılırdı. Bu sene hem verim, 
hem de kalite düşüklüğü nedeniyle 190 
bin ton civarında bir üretim olacağı 
tahmin ediliyor. Kuru üzümde Tariş alım 
yapıyor ve 7 numara için 100 TL’lik fiyat 
uyguluyor. Verim iyi olsaydı bu fiyat 
üreticiyi tatmin edebilirdi ama hem verim 
düşük, hem de masraflar çok yüksek 
olunca, üretici en az 130-140 TL bandında 
ürününü satmalı ki kar edebilsin.”

Ürün tarlada kaldı
Salihli Ziraat Odası Başkanı Cem 

Yalvaç, üreticinin kimi kalemlerde 
yüzde 100’ün üzerinde artan gübre, ilaç, 
mazot gibi masrafları nedeniyle bu sene 
en mutsuz yıllarından birini yaşadığını 
belirtti. İşçilik ücretlerinin de tavan 
yapması nedeniyle ürünlerin toplanmadan 
tarlalarda bırakılması uygulamasıyla bu 
yıl pek çok üründe karşılaştıklarını anlatan 
Yalvaç, domatesin yanı sıra karpuz, kavun, 
patlıcan ve kapya biberlerin toplanmadan 
tarlaların sürüldüğünü de ifade etti. 

Planlı tarım şart
Salihli’nin bereketli topraklarında 

her türlü meyve ve sebzenin yetiştiğini ve 
39 çeşit ticari ürünü bulunan bu yörede 
çiftçinin bu yıl çok mağdur duruma 
düştüğünü kaydeden Salihli TSO Başkanı 
İbrahim Yüksel, çiftçiyi üretimden 
soğutmamak ve tarımda sürdürülebilirliği 
sağlayabilmek için her şeyden önce 
planlı tarıma geçilmesinin şart olduğunu 
vurguladı. Yüksel, “Her bölge için ürün 
planlaması yapılıp, bunlar sıkı bir şekilde 
denetlenmelidir.” Görüşünü savundu. 
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TOBB Başkan Yardımcısı Ender 
Yorgancılar, Salihli Ticaret ve 

Sanayi Odası’nı ziyaret ederek, 
Oda’nın faaliyetleri hakkında 
bilgi aldı. Yorgancılar, TOBB 

raportörünün de hazır bulunduğu 
toplantıda iş dünyasının 

sorunlarını detaylı olarak not etti.

TOBB, Salihli’de
ekonominin nabzını tuttu

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı ve Türkiye Odalar 
Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Ender Yorgancılar, Salihli’de 
ekonomi çevrelerinin içinde bulunduğu 
durum hakkında gözlem yapıp, nabız 
tuttu.

Salihli Ticaret ve Sanayi Odası’nı, 
yanında TOBB raportörü Osman 
Atay Öztürk ile birlikte ziyaret eden 
Yorgancılar, Salihli TSO Yönetim Kurulu 
Başkanı İbrahim Yüksel ve Meclis 
Başkanı Süleyman Oral ve yönetim 
kurulu üyeleri tarafından karşılandı. 

Yönetim Kurulu üyelerinin yanı 
sıra Kadın ve Genç Girişimciler Kurulu 
temsilcilerinin de hazır bulunduğu 
toplantıda İbrahim Yüksel, iş çevrelerinin 
bugünlerde en büyük sıkıntısını, 
kredi faizlerinin yüksekliği nedeniyle 
finansmana ulaşmada yaşadıkları zorluk 
olarak tarif etti. 

Salihli’nin gelirinin yüzde 60’ının 

tarımdan elde edildiğini, bunun yanı sıra 
Organize Sanayi Bölgesi’nde de hızlı bir 
gelişme yaşandığını anlatan Yüksel, kuru 
üzümün gelir getirici ürün olarak birinci, 
zeytinin de ikinci sırada yer aldığını 
kaydetti. 

Salihli TSO’nun sektörel analizler 
yaparak üyelerinin nabzını tutma 
konusunda başarılı çalışmalar yaptığını 
anlatan İbrahim Yüksel, a Oda’nın 
yayınları hakkında da detaylı bilgi verdi.

Salihli TSO Kadın Girişimciler 
Kurulu Başkanı Benay Oral da TOBB 

yetkililerine, kadınları gelir kazandırıcı 
faaliyetlere teşvik etme konusunda 
yaptıkları çalışmaları anlattı. 300’e yakın 
kadının el emeklerini gerek stant açarak 
gerekse de internetten satış yoluyla 
değerlendirmeye yönelik eğitimler 
verdiklerini ve bilinçlendirdiklerini 
belirten Oral, kadınlara ekonomik 
özgürlük kazandırmaya yönelik 
girişimleri hakkında bilgi verdi.

Salihli’nin turizm, tarım ve 
sanayinin her bir unsurunu içinde 
barındıran çok şanslı bir memleket 
olduğunu belirten Ender Yorgancılar, 
başarılı çalışmalarından dolayı Oda 
yöneticilerini; kadınları ekonomiye 
kazandırma konusundaki çabalarından 
dolayı da kadın girişimcileri kutladı. 

Ender Yorgancılar, not ettikleri 
konuları bir rapor halinde Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği’nin yanı sıra ilgili 
bakanlara da ileteceklerini ifade etti.

Görüşme sonunda Yüksel ve 
Yorgancılar, günün anısına birbirlerine 
plaket takdiminde bulundu. 
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Gıda sanayicileri ihracat kapasitelerini artırıyor
Salihli Ticaret ve Sanayi Odası, Alaşehir Ticaret Odası’nın 

yanı sıra bu iki ilçedeki 19 firmayı kapsayan URGE projesinin ilk 
ayağı olan ihtiyaç analizi çalışması, proje yürütücülerinin firma 
yetkililerini bire bir ziyaretleri ile start aldı. 

Geçtiğimiz Şubat ayında Ticaret Bakanlığı tarafından 
desteklenmesi konusunda onay verilen “Salihli ve Alaşehir’de 
Gıda Sanayicileri İhracat Kapasitesini Artırıyor” isimli 
Uluslararası Rekabetin Geliştirilmesi Projesi’nin ziyaretleri Salihli 
Kaymakamlığı AB Projeler ve Dış İlişkiler Koordinatörü Yavuz 
Erdem ile Karasal Danışmanlık uzmanları Özgül Karagöz ve Sertaç 
Sal tarafından gerçekleştirildi. 

İhtiyaç analizi çalışması ile birlikte katılımcı kuruluşların 
ürettikleri ürünlerle ilgili mevcut ve yeni pazar analizlerinin yanı 
sıra; eğitim ve danışmanlık ihtiyaçları ile proje süresince katılınması 
planlanan fuar ve yüz yüze görüşmeler manasındaki “B2B” 
görüşmeleri planlandı. Görüşmelerde ayrıca alım heyetleri ile ilgili 
analiz çalışması gerçekleştirildi ve proje süresince gerçekleştirilmesi 
planlanacak faaliyetlerin ana hatları oluşturuldu. 

URGE Projesi ile katılımcı kuruluşlarla birlikte yurt dışı 
faaliyetleri gerçekleştirilebilecek hedef ülkeler şu şekilde planlandı; 
Almanya, Amerika Birleşik Devletleri, İngiltere, Suudi Arabistan, 
Belçika, Fransa, Hollanda, Rusya, İspanya, İtalya, Avustralya, 
Birleşik Arap Emirlikleri, Japonya, Çin ve Fas.

URGE projesi kapsamında gerçekleştirilecek faaliyet 
giderlerinin yüzde 75’i Ticaret Bakanlığı tarafından iade edilecek.

Proje katılımcısı firmalar 
Arcan Danışmanlık Gıda San. ve Tic. A. Ş.
Ege Grup Gıda Dış Tic. A. Ş. 
Nordes Gıda San. ve Tic. A. Ş.
Kopuz Zeytincilik G. San. Tic. A. Ş. Salihli Şb, 
Gündoğdu Gıda Süt Ürünl. San. ve Dış Tic. A. Ş.
Kavas Gaz San. ve Tic. A. Ş. 
Baloğlu Gıda Tar. Ürünl. San. Tic. Ltd. Şti. 
Kempostar Gıda San. ve Tic. A. Ş. 
Pulathaneliler Gıda Paz. San. Tic. A. Ş.
Tirmata Tar. Ür. Gıda San. Tic. A.Ş. Salihli Şb. 
Ünalan Helva Gıda San. ve Tic. Ltd. Şti. 
Darmstadt Gıda Kaplama Malz. San. Tic. A. Ş. 
Aysan Zeytin Gıda Ürnl. San. Tic. Ltd. Şti. 
Uzunoğlu Tar. Ürnl. İth. İhr. San. Tic. Ltd. Şti.  
Saha Jeofizik Sondaj Müh. Dan. Ltd. Şti. 
MarcoFood Tarım San. Dış Tic. Ltd. Şti.
Grappa Gıda San. ve Tic. A. Ş. 
Akansel Zeytincilik Org.Tar. San. Tic. Ltd. Şti. 
Gülmak Gıda Tur. Mak. Taş. Tar. Ür. Tic. Ltd. Şti.
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Salihli TSO yönetimi, Manisa 
Belediye Başkanı Ferdi Zeyrek ile 

Yunusemre Belediye Başkanı Musa 
Semih Balaban’a yeni görevlerinde 

başarılar diledi.

Manisa’da belediye başkanlarıyla
sıcak temaslar

Salihli Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim Yüksel, 
Meclis Başkanı Süleyman Oral ve 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Taner 
Kalay, Manisa Büyükşehir Belediye 
Başkanı Ferdi Zeyrek’i ziyaret ederek, 
yeni dönem için başarı dileklerini iletti.  
Ziyaretten büyük memnuniyet duyduğunu 
belirten Başkan Zeyrek, ilçeleri sık sık 
ziyaret ettiklerini, sorunları yerinde tespit 
ve çözüm yoluna gittiklerini kaydetti. 

Salihli’de yeni binalarda otopark 
zorunluluğu konusundaki uygulamanın 
inşaat sektöründe faaliyet gösteren 
üyelere sıkıntı yaşattığını ve bu konuda 
büyükşehirden bir çözüm beklediklerini 
belirten İbrahim Yüksel, dayanışma 
içinde ortak çözümler üretilebileceğini 
belirtti. 

Salihli TSO heyeti daha sonra, 

Manisa Yunusemre Belediye Başkanı 
Musa Semih Balaban ve Belediye Başkan 
Yardımcısı Mehmet Mesut Doğan’ı 
ziyaret ederek, yeni görevlerinde başarı 
dileklerini iletti. 

İlk kuruluşu Salihli’de olup daha 
sonra Manisa’nın ilçelerine ve Türkiye 

geneline yayılan Hedef Dershanesi 
ve Koleji’nin kurucularından olan 
Tarih Öğretmeni Yunusemre Belediye 
Başkanı Musa Semih Balaban, ziyarette 
Salihli ile ilgili anılarını paylaşarak, 
burada kurduğu unutulmaz dostlukları 
anlattı. Balaban, borçlu bir belediye 
devraldıklarını belirterek, bir yandan 
bu borcu kapatmaya yönelik yoğun bir 
çalışma içinde olduklarını diğer taraftan 
da halka kesintisiz hizmet sunmaya 
devam ettiklerini ifade etti. 

Salihli’de 2000 ile 2022 yılları 
arasında Emniyet Müdürlüğü görevinde 
bulunmuş olan ve 31 Mart seçimlerinden 
sonra Yunusemre Belediyesi’nde Başkan 
Yardımcılığı görevine getirilen Mehmet 
Mesut Doğan da Salihli TSO heyetinin 
Manisa ziyaretinde ev sahipliği yaptı. 

İbrahim Yüksel, Salihli ile 
bağlantılı olan başarılı isimlerin Belediye 
Başkanlığı ve Başkan Yardımcılığı 
görevlerini üstlenmelerinden büyük onur 
duyduklarını belirterek, hizmetlerinde 
başarılar dileğinde bulundu.  
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Yarım asır önce, televizyonun henüz 
hayatımıza bu kadar çok girmediği 

dönemlerde gençlerin ve ailelerin 
en büyük eğlence ve sosyalleşme 
mekanı sinemalardı. Salihli’de 

o yıllarda 6 sinema faaliyet 
gösteriyordu. 

Salihli’de 1970’lerde
renkli bir sinema hayatı vardı

1960-1970’li yıllarda, henüz evlerde 
televizyon ve telefon gibi medya ve 
iletişim araçları yaygınlaşmamışken, 
insanların en büyük eğlence mekanlarının 
başında sinemalar geliyordu. Yaşamımızın 
merkezinde televizyon değil, sinemalar 
vardı. Özellikle de yaz gecelerinin 
vazgeçilmezi olan bu sinemalar gençlerin 
olduğu kadar ailelerin de en çok tercih 
ettiği sosyalleşme ortamlarıydı. 

Salihli’de de sinemalar her 
yerde olduğu gibi çok revaçtaydı. 
Turgut, Meram, İnci, Ege, Neşe, Arzu 
sinemalarına gelen filmleri çiğdem ve 
gazoz eşliğinde izlemenin; film aralarında 
komşular ve tanıdıklarla sohbet etmenin 
keyfine doyum olmazdı.

Salihli’de 1960’lı yılların sonunda 
sinema işletmeciliği deneyimi yaşamış 
olan, aynı zamanda sinema ehliyeti 
de bulunan, (film şeritlerini takıp, 
gösterim yapan) Nazmi Önal, o günleri 
özlemle anıyor. Genç yaşta tesadüfen bu 
sektöre giren Önal, gençlik hayatını ve 
sinemacılık serüvenini şöyle anlatıyor:

“Çocukluğum yetim olarak çok 
zorluklarla geçti. Ortaokulu bitirdim, 
askere gitmeden önce Tariş’te çalıştım. 24 
ay askerlik yaptım. Yollar bozuk olduğu 
için Van’dan Diyarbakır’a kadar uçakla 
geldim. O dönemde uçak deneyimi 
yaşamış olmak, büyük bir ayrıcalıktı. 

Eniştem Turgut sinemasında 
makinistti. Bir süre sonra ben de sık sık 
sinemaya gidip gelmeye başladım.

1970’li yıllarda Salihli’de kışlık 

olarak Meram ve Turgut; yazlık olarak 
da İnci, Turgut, Ege ve Neş’e sinemaları 
vardı. İnci sinemasını Ziya Bey, Turgut’u 
Kemal Balcı, Ege’yi Hasan Sabuncu, 
Neşe sinemasını da radyo tamircisi Tarzan 
lakaplı Mehmet Usta işletiyordu. 

İnci sinemasında yangın
O yıllarda İnci sinemasında çok kötü 

bir olay oldu. O zamanın sinema filmleri 
çok çabuk yanıyordu. Aynı barut gibi ateş 
alıyordu. Sinemanın makinisti akşam 
için filmleri hazırlarken, sigarasından 
mı neden filmler ateş alıyor. Mustafa 
ismindeki makinist kendini kurtaramıyor. 
O da yanarak ölüyor. 

Turgut sinemasının işletmecisi 
olan Kemal Balcı, sinemanın üçte bir 
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hissesini Terzi Orhan’a sattı. O sırada 
ben de sinemaya gelip gidiyordum. Daha 
sonra Kemal Balcı sinemanın diğer üçte 
bir hissesini de bana sattı. Böylece 3 
ortak olduk. Kısa bir süre sonra elinde 
kalan üçte bir hisseyi de tekrar bana sattı. 
Hissem bu durumda üçte iki oldu. 

Benim sinemacılık serüvenim 
de böylece başlamış oldu. Fakat 
belediye yanma ihtimalini göz önünde 
bulundurarak titiz davranıyor, devamlı 
kontrol ediyordu.  Ehliyet soruyor ama 
ehliyetli makinist de bulunmuyordu. Ben 
de bunun üzerine ehliyet ihtiyacı hissedip, 
gereğini yaptım. Böylece hem işletmeci 
hem de makinist oldum. 

Yazlık Arzu sineması açıldı
Bu ara kışlık Turgut sinemasının 

mülkiyeti değişince bizi çıkardılar. Biz 
de yazlık sinemanın adını Arzu yaparak 
yolumuza devam ettik. Bir de Neşe 
sineması kapandı. Ama sinema eksilmedi. 
Onun yerine Şehir sineması açıldı. 
Halkın başka eğlence yeri olmadığı için o 
tarihlerde yaşayanlar genelde sinemalara 

gittiklerinden, sinema işletenlerin hemen 
hemen hepsini tanıyorlardı. Yaşları bana 
yakın olanlar hala bana sinemacı diye 
seslenir. İnsanların beni tanıyıp, selam 
vermesi çok hoşuma gider.

Ortağımla beraber otobüsle İzmir’e 
film için giderken, önümüzdeki sırada 
oturan iki kişi arkaya dönerek, “Siz de 
mi İzmir’e gidiyorsunuz?” diye sordu. 
“Sizi tanıyamadık” deyince , “Nasıl 
tanımazsınız? Akşam sinemadaydık”, 
cevabı üzerine hep beraber gülüştük. 

Bir gün gala gösterimine o dönemin 
sinema oyuncusu Behçet Nacar geldi. 
Sanatçı sahneye çıkınca ön sıradakiler 
minderleri onun üstüne atmaya başladı. 
Bunun üzerine ben sahneye çıkıp yapılan 
olayın yanlış olduğunu anons ettim. Olayı 
yatıştırdım. Behçet Nacar da sahneyi 
diğer sanatçılara bıraktı.”

Sinemayı çalıştırdığı sürede hiç 
birikim yapamadığını, kazandığı parayı 
kolayca harcadığını anlatan Nazmi Önal, 
sinema işletmeciliğinden nasıl ayrıldığını 
da şöyle anlatıyor:

“Yazın her hafta sonu çalışanlarla 
birlikte minibüs kiralayıp sahillere 
gidiyorduk. Ne zaman ki sinemayı 
devrettim, o parayla dükkan açtım, sonra 
da evlendim. Benim eski ortak 4 sinemayı 

da satın aldı. Bir süre çalıştırdı. Fakat 
zamanında satamadığı için hepsi elinde 
kaldı. 

Ben ilkokuldan beri ticaretle 
uğraştığım için hemen ticarete adapte 
oldum. Ziraat Bankası’nın önündeki 
turşucuya sepetle koruk götürüp sattım, 
marangozdan hamur oklavası alıp pazarda 
sattım. 

Sinemayı sattıktan sonra bir 
arkadaşın teşvikiyle züccaciye dükkanı 
açtım. Biraz sakar olduğum için çok tabak 
çanak kırdım. Baktım ki bana göre bir iş 
değil, dükkanı hırdavatçıya çevirdim. 
Emekli oluncaya kadar hırdavat işine 
devam ettim.”

Nazmi Önal, eşiyle birlikte Salihli’de 
huzurlu bir emeklilik hayatı yaşıyor. 
Çocukları Ankara’da ve İzmir’de kamuda 
çalışıyor. O ise eski günlerin özlemiyle 
sinemaları ve o renkli hayatı hayaliyle 
yad ediyor. 
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Salihli TSO’nun Yönetim Kurulu 
Üyeleri, Selendi Esnaf Odası’nı 

ziyaret ederek yerel ve genel 
ekonomik gelişmelerin yanı sıra, 

esnafın temel sorunları hakkında 
görüş alışverişinde bulundu. 

Oda’nın Selendi fıstığı için coğrafi 
işaret başvurusu yaptığı bilgisi 

paylaşıldı.

Salihli TSO, 
Selendi esnafıyla dirsek temasında

Hizmet verdiği bölgeye Salihli’nin 
yanı sıra Kula ve Selendi’nin de dahil 
olduğu Salihli Ticaret ve Sanayi Odası, 
üyelerinin nabzını tutmak amacıyla ara 
sıra merkezden biraz daha uzak olan bu 
iki ilçeye de belli aralıklarla ziyaretler 
gerçekleştiriyor. 

Salihli TSO Yönetim Kurulu 
Başkanı İbrahim Yüksel, Meclis Başkanı 
Süleyman Oral’ın yanı sıra, yönetim 
kurulu üyelerinin tamamına yakının 
katıldığı kalabalık bir heyetle Selendi 
Esnaf Odası’na adeta bir çıkarma 
yaptı. Ziyarete Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcıları Taner Kalay, Günay Topkaya 
ve Yunus Kaya’nın yanı sıra Yönetim 
Kurulu üyeleri Berk Balaban, Ahmet 

Doğan ve Mehmet Çelik de katıldı.
Hayvancılık ve tarım alanında 

önemli bir role sahip olan Selendi’nin 
ekonomik potansiyelinin her geçen yıl 

daha da arttığını ve bunu yakından takip 
ettiklerini belirten Salihli TSO Başkanı 
İbrahim Yüksel, tüccar ve esnafın içinde 
bulunduğu durumu yakından görmek 
amacıyla yaptıkları ziyaretlerin çok yararlı 
olduğunu anlattı. Salihli TSO olarak 
Salihli Kirazı, Salihli Odun Köfte, Kula 
leblebisinden sonra Gökeyüp Güveci, 
Sultaniye Üzüm Pekmezi ve Selendi 
fıstığı için de coğrafi işaret başvurusu 
yaptıklarını ifade eden Yüksel, tescil 
olayının ürünlerin değerini arttırdığına 
vurgu yaptı. 

Selendi Esnaf Odası Başkanı 

Nurullah Kahveci, Salihli TSO’nun 
yaptığı ziyaretten son derece memnun 
olduklarını belirterek, sorunların çözümü 
noktasında birlikte hareket etmenin 
yararına inandıklarını vurguladı.

Ziyarette Selendi Belediye Başkanı 
Murat Daban’ın yanı sıra İlçe Emniyet 
Amiri Emre Gevanci, Selendi Esnaf ve 
Sanatkarlar Kredi Kefalet Kooperatifi 
Başkanı Adem Tosun, Şoförler Odası 
Başkanı Şükrü Filik, Ziraat Odası Başkanı 
Servet Akyıldız ve Süt Üreticileri Birliği 
Başkanı Hadi Dilek de hazır bulundu.
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Zirve Arçelik 
Salihli Sevgi Yolunda Açıldı! 
Dijital dünya ve değişen müşteri istekleri çerçevesinde 
tasarlanan, 550 m2 showroom alanına sahip Zirve Arçelik 
mağazası yeni konsepti ile hizmete açıldı. 

� 

P' Sevgi Yolu Salihli 1 @ O (236) 714 24 34 ı� t_,Zirve •�
iyiliği aşkla tasarlar 
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Üniversite sınavında ilk 3 bine 
giren Salihlili 12 öğrenci Ticaret 

ve Sanayi Odası’nda bir araya 
getirilerek, ödüllendirildi. Salihli 

TSO Yönetimi, Galatasaray 
Lisesi’ne 500 tam puanla giren 

Kudret Demir Ortaokulu öğrencisi 
Bedri Topçu’yu da ödül listesine 

ilave ederek, başarılı öğrenciyi 
onurlandırdı.

Sınav başarısına Salihli TSO’dan ödül

Temel konusu ekonomi olduğu halde 
eğitim alanına verdiği desteklerle de 
takdir toplayan Salihli Ticaret ve Sanayi 
Odası, bu yıl da üniversite ve lise giriş 
sınavlarında başarılı olan öğrencileri 
tebrik etmek amacıyla bir araya getirerek, 
teşvik edici ödüller sundu. 

Üniversite sınavında ilk 3 bin 
sıralamasına giren öğrencilere ödül 
sunma geleneğinin 9.’sunu gerçekleştiren 
Salihli TSO, bu yıl ilk kez lise sınavında 

başarılı olan bir öğrenciyi de ödül listesine 
ilave etti. Üniversite başarısı gösteren 
öğrenci sayısı geçtiğimiz yılın aynı 
düzeyinde kaldı ve 12 liseli ülkenin gözde 
üniversitelerine kayıt yapma imkanı elde 
etti.

Salihli TSO’nun Meclis Salonu’nda 
düzenlenen seremonide öğrenciler 
kendilerini tanıttı ve çalışma yöntemleri 
hakkında bilgi verdi. Öğrenci velilerinin 
de katıldığı toplantıda bir konuşma yapan 
Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim Yüksel, 
başarıya giden yolda aile desteğinin çok 
önemli olduğuna dikkat çekti. Öğrencilerin 
başarısında ailelerin desteklerinin çok 
önemli olduğunu vurgulayan Yüksel, 
öğretmenleri de ayrıca kutladı.

Salihli’de bir fen lisesi 
bulunmayışının büyük bir eksiklik 
olduğunu; bütün çabalarına rağmen bu 
konuda bir ilerleme kaydedemediklerini 

vurgulayan Yüksel, Salihli’nin eğitim 
alanında lider pozisyonunu yitirdiğini 
ifade etti. Yüksel, şunları söyledi:

“Bizim en büyük üzüntümüz Salihli’ye 
bir Fen Lisesi kazandıramamaktır. Her 
türlü girişimlerimiz sonuçsuz kaldı. 
Manisa’nın 6 ilçesinde olan Fen Lisesi, 
ne yazık ki Salihli’ye layık görülmedi. 
Başarılı gençlerimiz komşu ilçelerin fen 
liselerine gitmek zorunda kalıyor. Bu yıl 
başarılı öğrencilerin sayısı geçtiğimiz yılla 
aynı düzeyde kaldı. Ayrıca Galatasaray 
Lisesi’ni 500 tam puanla kazanma başarısı 
gösteren Bedri Topçu’yu da yürekten 
kutlarız. Başarılarının devam etmesini 
dileriz.” 

Yüksel, gençlere gittikleri yerlerde 
Salihli’nin tanıtımını yapmaları ve 
okulu bitirince de memleketlerine 
dönerek, iş yaşamını burada sürdürmeleri 
tavsiyesinde bulundu.
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Salihlili girişimci Gülsüm Dündar, 
örgü bebek, hayvan figürleri, 

tokalar, bebek emzik askıları, 
oyuncak setleri gibi objeleri sosyal 

medya kanallarından satışa 
sunarak aile bütçesine katkı yaptığı 

gibi, iş verdiği ev kadınlarının da 
gelir elde etmesini sağlıyor.

Salihlili girişimci,
örgüyü kazanç kapısı yaptı

Kadın girişimciler, azimleri 
ve çalışkanlıklarıyla pek çok başarı 
hikayeleri yazıyor. Hemcinslerine örnek 
olacak girişimcilerden biri de 16 yıldır 
Salihli’de yaşayan Gülsüm Dündar.

Aslında o Mersin’in Mut ilçesinden 
eşiyle birlikte Salihli’ye yerleşen bir 

kadın. Bir süre özel sektörde ön muhasebe 
işi yaptıktan sonra, ikinci çocuğunun 
doğumundan sonra işi bırakıp, kendine 
yeni bir yol çizen başarılı bir girişimci. 
Hikayesini gelin kendisinden dinleyelim:

“Babamın Mut’ta yün dükkanı 
olması nedeniyle çocukluğum ve 
gençliğim hep örgülerle haşır neşir olarak 
geçti. Amigurumi yöntemiyle bebekler 
ve farklı objeler yapıp eşe dosta hediye 
ediyordum. İki yıl önce Salihli Ticaret 
ve Sanayi Odası Kadın Girişimciler 
Kurulu’nun tanıtım günleri çerçevesinde 
satış stantları açtığını duyunca, ben de 
başvurdum. Ve çok iyi satış yapınca, bunu 
neden bir gelir kapısı yapmayayım diye 
düşündüm. 

Kendime yaptığım bebekleri 
pazarlayabileceğim mecralar aradım. 
Trendyol ve Hepsiburada uygulamaları 
üzerinden satışa başladım. Mart 2023’te 
Trendyol’da ilk satışımı yaptım. 

Yaptığım işin tescilli olması benim 

için önemliydi. Bu yüzden “Masal Örgü 
Dünyası” ismini tescillettirdim. Bu işe 
karar verdiğimde küçük bebeğim vardı ve 
iş süreklilik gerektiriyordu. Seri üretim 
olmalı ki siparişlere cevap verilebilsin. 
Bu yüzden kendime bir ekip kurmam 
gerekti. Şu anda 4 kişilik bir ekibim var.  
Bazıları Salihli dışında. Örgüleri toplu 
olarak kargo ile bana ulaştırıyorlar.”

Örgüler arasında en çok talep 
tokalara geliyor. Çiçek motifleriyle bezeli 
rengarenk tokalar özellikle eşe dosta, 
küçük kız çocuklarına hediye edilmek 
üzere büyük rağbet görüyor. Gülsüm 
Dündar’ın ürün portföyünde şu anda 400 
farklı model var. Bebekler, hayvanlar, 
anahtarlıklar, süslü bebek emzik askıları, 
bebek bandanaları, tokalar, yılbaşına özel 
konseptli setler ve daha niceleri.

Dündar’ın şu anda geliştirmeye 
çalıştığı yeni bir bebek modeli var. “Sart 
bebeği” olarak adlandırılan amigurumi 
bebek, elinde üzüm salkımı olan köylü bir 
kızı temsil ediyor. Bunlardan seri üretime 
geçmek için son hazırlıklar yapılıyor.

Dündar, sosyal medya kanallarından 
gelen siparişlere yetişemiyor. Her gün 
10 veya 15 kargo gönderiyor. Artan 
siparişlere cevap vermek için de ilk hedefi 
ekibini büyütmek.
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